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 بعد از مرگ ملکه الیزابت دوم
چه اتفاق هایی خواهد افتاد؟

خبرها حاکی از آن اســت که ملکه انگلستان 
در لحظــات پایانی عمرش به ســر می برد و 
بریتانیا قرار است با ملکه الیزابت دوم به عنوان 
پرقدمت ترین مقام سلطنتی خود به زودی وداع 
کند. اما بعد از مرگ ملکه اوضاع چگونه خواهد 

شد؟
ملکه 96ســاله اتحادیه پادشــاهی بریتانیا، 

پیرترین مقام سلطنتی جهان که عنوان طولانی ترین دوران سلطنت بریتانیا را هم به خود 
اختصاص داده اســت و در حال حاضر در کاخ تابستانی خود در »بلمور« به سر می برد 
احتمالا در اسکاتلند دار فانی را وداع خواهد گفت، پس از اعلام درگذشت او، جسدش را 
به »ادینبورگ« منتقل می کنند و سپس برای مراسم تشییع به کلیسای جامع »سنت 
گیلز« برده خواهد شــد و از آنجا به لندن منتقل می شــود. اما بعد از درگذشت او چه 

اتفاق هایی قرار است بیافتد؟
خبر چطور اعلام می شود؟

پس از درگذشت ملکه، که با اسم رمز » پل لندن افتاد« اعلام خواهد شد، دبیر خصوصی 
ملکه، ســر ادوارد یانگ، مسئول خواهد بود تا قبل از ارسال پیام درگذشت ملکه به 15 
کشــور دیگری که ملکه در آنها به صورت رســمی رییس دولت است و بقیه 36 کشور 
مشترک المنافع اتحادیه پادشاهی بریتانیا، نخست وزیر بریتانیا را از این خبر مطلع کند؛ 
البته در شرایط فعلی احتمالا این خبر بدون طی شدن این تشریفات در یک لحظه در 

تمام دنیا منتشر خواهد شد اما به هر حال!
اگر مساله انتشار خبر از رسانه ها را در نظر نگیریم، به صورت نمایشی قرار است مردم با 
انتشار یک اعلامیه روی دروازه های کاخ باکینگهام از درگذشت ملکه مطلع شوند. علاوه بر 
این، همزمان با اعلام خبر درگذشت ملکه تمام کارکنان کاخ ها و ساختمان های سلطنتی، 

یک بازوبند مشکی روی بازوی چپ خود خواهند بست.
پس از طی این تشریفات، تازه زمان آن می رسد که مرگ به صورت رسمی به رسانه ها 
اعلام شود، برای این منظور بیانیه ای برای انجمن مطبوعات بریتانیا و سایر خبرگزاری ها 
ارسال خواهد شد. در این مرحله شبکه های تلویزیونی برنامه های معمولی خود را برای 
اعلام رسمی خبر فوت ملکه قطع خواهند کرد، گویندگان اخبار، درگذشت ملکه را با کت 

و شلوار و کروات سیاه گزارش خواهند کرد.
در ITV و Sky، اتاق های خبر برای سال ها از کلمه رمز »خانم رابینسون« برای اشاره 
به مرگ ملکه اســتفاده می کردند؛ زمانی که این خبر به صورت رســمی اعلام شــود، 
خبرگزاری ها متن هایی که از قبل در مورد زندگی، سلطنت و میراث ملکه آمده کرده اند را 
منتشر می کنند. رسانه های مهم جهان در مورد این که این خبر را از کجا گزارش کنند، 

قبلا برنامه ریزی کرده اند.
شاه جدید اتحادیه بریتانیا 

به محض مرگ ملکه الیزابت دوم، شــاهزاده چارلز که اکنون 73 سال سن دارد پادشاه 
می شود. انتظار می رود نامی که او برای خودش انتخاب خواهد کرد، شاه چارلز سوم باشد. 
در این مرحله، جلسه شورای الحاق در کاخ سنت جیمز برگزار خواهد شد و تشریفات 
انتقال سلطنت آغاز خواهد شد. پرنس چارلز  یک روز پس از مرگ ملکه و پس از اینکه 
خواهران و برادرانش به طور تشریفاتی دست او را بوسیدند، پادشاه نامیده می شود. چارلز 
سپس از اسکاتلند، ایرلند شمالی و ولز بازدید خواهد کرد و اولین سخنرانی او به عنوان 

پادشاه در کاخ سنت جیمز انجام خواهد شد.
تاجگذاری پادشاه چارلز سوم چند ماه پس از مراسم خاکسپاری برنامه ریزی می شود و 

عنوان شاهزاده ولز، ولی عهد اتحادیه پادشاهی به شاهزاده ویلیام منتقل می شود.
چارلز سوم، فرزند 73 ساله ملکه الیزابت دوم اولین سخنرانی خود را به عنوان پادشاه در 

کلیسای سنت جیمز ارایه خواهد کرد
ملکه چگونه تشییع خواهد شد؟

ده روز بین مرگ ملکه و تشییع جنازه او فاصله خواهد داشت، در این مدت جسد او در 
کاخ باکینگهام باقی می ماند تا خانواده بتوانند با او وداع کنند. ســپس جسد ملکه را به 
سالن وست مینستر منتقل می کنند تا مردم برای ادای احترام به او جمع شوند. در روز 
دهم، جســد ملکه برای تشییع جنازه به ابی وست مینستر منتقل خواهد شد. مراسم 
تشییع جنازه با حضور مقامات دولتی از سراسر جهان و با هماهنگی نیروهای مسلح و 

دولت برگزار خواهد شد.

جزایر ابوموسی، تنب بزرگ و تنب کوچک جزء 
لاینفک و ابدی خاک ایران هستند

ســخنگوی وزارت امور خارجه با رد اتهامات 
بی اساس وارده در بیانیه پایانی نشست 153 
وزرای خارجه شــورای همکاری خلیج فارس، 
جزایر ســه گانه ایرانی ابوموسی، تنب بزرگ 
و تنب کوچــک را جزء لاینفک و ابدی خاک 

جمهوری اسلامی ایران دانست.
ناصر کنعانی نقش سیاست های مخرب و فتنه 

انگیزانه آمریکا و رژیم صهیونیستی و اشتباه محاسباتی بعضی از کشورهای منطقه در باز 
کردن پای بیگانگان به معادلات امنیتی منطقه را از مهمترین عوامل بی ثباتی در منطقه 
دانســت و افزود، جای تأسف است که برخی از کشورهای عضو شورا به جای مسؤلیت 
پذیری و اصلاح سیاست های ناکارآمد و شکست خورده، بر فرافکنی و بیان حرف های 

تکراری و ملال آور اصرار می ورزند.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران همانگونه که همواره 
تاکید کرده، معتقد اســت همکاری و چارچوب های منطقه ای بدون حضور بیگانگان، 
بهترین روش برای رفع مشکلات، تقویت و تعمیق روابط بین همسایگان و تأمین ثبات و 

امنیت مشترک در منطقه است.
کنعانی از بازگشت و ازسرگیری فعالیت سفرای دولت کویت و دولت امارات متحده عربی 
در تهران و استمرار گفتگوها با عربستان استقبال کرد و گفت، جمهوری اسلامی ایران 
همانند گذشته بر لزوم اتخاذ رویکرد همکاری محور از سوی همه کشورهای منطقه برای 

دستیابی به امنیت، ثبات و صلح در منطقه خلیج فارس تاکید دارد.
سخنگوی دستگاه سیاست خارجی همچنین با تاکید بر ضرورت اقدام برخی کشورهای 
منطقه در اصلاح رفتارهای متناقض خود اظهار داشت، جمهوری اسلامی ایران بر اساس 
نگاه راهبردی و سیاســت اصولی خود، همواره بهترین راهکار حل مسائل و مشکلات 
منطقه را تعامل و همکاری با همسایگان دانسته و از ابتکارهای مثبت و سازنده در توسعه 

مناسبات دوجانبه و منطقه ای استقبال می کند.

آمریکا ۴ شرکت و یک ایرانی را تحریم کرد
وزارت خزانه داری آمریکا در ادامه اقدام های ضدایرانی خود اعلام کرد که چهار شرکت و 

یک فرد ایرانی را تحریم کرده است.
به گزارش بلومبرگ، وزارت خزانه داری آمریکا در ادامه اقدام های ضدایرانی خود اعلام کرد 
که چهار شرکت و یک فرد ایرانی را تحریم کرده است.دفتر کنترل دارایی های خارجی 
خزانه داری آمریکا )اوفک( در بیانیه ای اعلام کرده است که یکی از این شرکت های ایرانی را 
به دلیل مشارکت در ارسال پهپادهای ایران به روسیه به منظور استفاده در جنگ اوکراین 
هدف تحریم قرار داده اســت.این نهاد اعلام کرد که شرکت خدمات فرودگاهی سفیران 
مستقر در تهران را به دلیل مشارکت در هماهنگ کردن پروازهای نظامی بین روسیه و 
ایران، از جمله پروازهای انتقال پهپاد، پرسنل و تجهیزات به روسیه، مورد تحریم قرار داده 
است.وزارت خزانه داری آمریکا همچنین شرکت های شرکت پراور پارس، بهارستان کیش 
و شرکت طراحی و ساخت موتور هواپیما، داما، به همراه »رحمت الله حیدری« مدیرعامل 
شرکت بهارستان کیش را به بهانه ارتباط با تحقیق، توسعه، تولید و تهیه پهپادها برای 

نیروهای نظامی ایران را تحریم کرده است.

کارشناس مسائل بین الملل:

تأثیر گزارش آژانس بر مذاکرات، بستگی به بازی ما دارد
کارشناس مسائل بین الملل گفت: در هر 
حال مذاکــرات از امروز وارد فاز دیگری از 
تقویم خود شــده و تاریخ بعدی مهم در 
این تقویم، انتخابات میان دوره ای مجلس 
ایالات متحده اســت. البته مسائل داخلی 
آمریکا و دیگر کشورها به ما ربطی ندارند 
ولی ممکن است دولت بایدن تا انتخابات 
تن به ادامه مذاکرات ندهد. در مجموع تاثیر 
گزارش هایی مانند گزارش اخیر آژانس بر 
مذاکرات ثابت نیست و بستگی به بازی ما 
دارد. می تــوان با روحیه بین المللی گرایی 
و فاعلانه حتــی از این گزارش برای تاثیر 

مثبت بر مذاکرات هم استفاده کرد.
ساســان کریمــی مدرس و پژوهشــگر 
پســادکتری مطالعــات منطقــه ای در 
گفت وگو با ایلنا، در پاســخ به این سوال 
که بــا توجه به گزارش آژانس بین المللی 
انرژی اتمی ارزیابی فعلی شما درباره این 
گزارش ادعایی چیســت، گفت: اعدادی 
که در این گزارش آمده البته شــگفت آور 
نیست و انتظار آن می رفت. همه می دانند 
ایران غنی ســازی خود را بــدون رعایت 
سقف 3.67درصد و میزان مواد تولید شده 
)3۰۰ کیلوگرم( انجام می دهد و اصلا این 
یکی از اهرم های مذاکراتی ایران اســت. 
نهادی مانند آژانس که رسماً تعریفی فنی 
دارد ملزم اســت که در گزارش خود این 
مقادیر مواد تولید شده و سانتریفیوژهای 
به کار گرفته شــده را توضیح دهد. مهم 
این اســت که ما بتوانیم در فضاســازی 
بین المللی و حتی رسانه ای برنده باشیم 
و مرتباً در افکار عمومی بین المللی تاکید 
کنیم که این اقدامات هرچه هســت در 
قالب اقدامات جبرانی پیش بینی شده در 
مواد ۲6 و 36 برجام اســت و نه از جنس 

نقض آن.
کریمی در پاســخ به این سوال که ایران 
در قبال گــزارش آژانس باید چه رفتاری 
از خود نشــان دهد، گفت: ایران باید در 
مقابل آژانــس بین المللی انــرژی اتمی 
موضعی حرفه ای و مشــروعیت زا داشته 
باشد. سازمان انرژی اتمی با تجهیز خود 
به ســه ابزار فنی، حقوقی و سیاسی باید 

به طراحی پاسخ بپردازد. حال از یک سو 
پاســخ به پرســش های آژانس، تعامل با 
آن و غیره از ســوی دیگر بتواند بر افکار 
عمومی بین المللی و مذاکرات هســته ای 
تاثیر مثبت بگذارد. هر چند ممکن است 
رویکرد فعلی آژانس تا حدی سیاســی و 
تحت تاثیر طرف های مقابل ایران باشد اما 
لازم نیســت ما با ذکر همین معنا تلاش 
کنیم بر آژانس تاثیر بگذاریم و احیاناً آن 
را بی اعتبار کنیم. چون این اتفاق نخواهد 
افتــاد و صرفاً موضع احیاناً غیرســازنده 

معرفی خواهد شد.
وی تصریح کرد: اگر یک تیم متشــکل از 
سه محوری که ذکر شد در سازمان انرژی 
اتمی ما تشکیل شود و با توجه به سوابق 
مکاتبات میان ایران و آژانس در دوره های 
مختلف به طراحی پاســخ بپــردازد، ما 

می توانیم روایت صحیح خود را از موضوع 
داشته و بر روایت هر کسی دیگر به شمول 
آژانس فائق کنیم. تنویر شرایط در پاسخ 
ایران به صورت کتبی و تاکید بر خاستگاه 
بروز شرایط کنونی و اراده ایران بر بازگشت 
به تعهدات برجامی خود در صورت تامین 
منافع کشور به شرطی که در قالب و زبانی 

حرفه ای انجام شود، کاملًا می تواند موضوع 
را به سود ایران و مذاکرات مدیریت کند.

کریمی در پاســخ به این ســوال که این 
موضوع باعــث توقف در مذاکرات خواهد 
شــد یا خیر، گفت: مذاکرات که متوقف 
اســت. یکی از مــواردی که بــه عنوان 
ضرب الاجل غیررسمی برای مذاکرات به 
شمار می رفت، همین گزارش آژانس بود 
که به هر حال در تهران به ســطحی که 
مورد نظر غرب بود، مهم تلقی نشــد. در 
هر حال مذاکرات از امروز وارد فاز دیگری 
از تقویم خود شــده و تاریخ بعدی مهم 
در ایــن تقویم، انتخابات میــان دوره ای 
مجلس ایالات متحده است. البته مسائل 
داخلی آمریکا و دیگر کشورها به ما ربطی 
ندارند ولی ممکن اســت دولت بایدن تا 
انتخابات تن به ادامه مذاکرات ندهد. ولی 

در مجموع تاثیــر چنین گزارش هایی بر 
مذاکرات ثابت نیســت و بستگی به بازی 
ما دارد. می توان با روحیه بین المللی گرایی 
و فاعلانــه حتی از این گزارش برای تاثیر 
مثبت بر مذاکرات هم استفاده کرد. برای 
مثال ایران باید بــر نظارتی که آژانس بر 
تمام جزئیات برنامه هسته ای داشته تاکید 
کند و اصل این گزارش و ذکر جزئیات آن 

را مصداق همکاری خود ذکر کند.
کریمی در پاسخ به این سوال که گزارش 
جدیــد آژانس درباره فعالیت هســته ای 
ایران چه تاثیری بر روند مذاکرات خواهد 
گذاشــت، گفت: این موضوع بستگی به 
مدیریت ما دارد. اول آنکه نباید گذاشت 
بازی رســانه ای و حتی سیاسی در دست 
طرف مقابل و احیاناً دشــمنان منطقه ای 
ما نظیر اســرائیل بیفتد و از این گزارش 
به عنوان مستمسکی برای فشار بیشتر بر 
ایران استفاده کنند. برای این منظور ایران 
باید کنشــگر و فعال شود و با فضاسازی 
سیاســی و رســانه ای و نیز احیاناً انتشار 
توضیحات فنی نســبت به فضاســازی 

بین المللی اقدام کند.
وی افزود: واقعیت این اســت که گزارش 
مذکور به دو قصد تهیه شــده است؛ اول 

افزایش فشار بر سرعت مذاکرات و اقناع 
طرف هــای مخالف توافق به این معنا که 
ایــران در حال افزایش ابزارهای خود چه 
در مذاکره و چه خارج آن اســت و برای 
اطمینان از اوضاع مواد غنی ســازی شده 
و نیز دســتگاه ها و تاسیســات ایران به 
نتیجه رساندن مذاکرات است ولو با دادن 
امتیازات بیشتر. دومین هدف تاثیرگذاری 

بر موضع ایران و نرم کردن آن است.
کریمی تصریح کرد: ایران باید لسان خود 
را در موضوع آژانس نرم کند ولی با همین 
نرمی، قاطع و هوشــمند رفتار کند. اولاً 
برای فشــار بر مذاکرات به سود خود به 
نحوی که پیشروی ما در موضوع هسته ای 
قطعی است و بنابراین بهتر است مذاکرات 
زودتر به نتیجه برسد. دوم آنکه آژانس به 
سبب همین نوع گزارشها است که در نظر 
ایران تهدیدی بالقوه برای اجرایی شــدن 
احیای برجام قلمداد می شــود. پاسخ به 
نگرانی های آژانس روغن ریخته ای است 

که می توان نذر امامزاده کرد.
وی در ادامه گفت: تمام تلاش ما باید به 
ســان همان اتفاقی که در زمان مذاکرات 
برجام بــرای پرونده موســوم بــه ابعاد 
احتمالی نظامی افتاد باشــد. یعنی بسته 
شــدن موضوعات با آژانس ضمن حفظ 
ظاهــر فنی این نهــاد و گزارش های آن. 
در این بازی و پیرامون آن حرف اصلی را 
فضاسازی بین المللی می زند که می تواند 
آثار و تبعــات این گزارش و دیگر مواضع 
آژانــس را به ســود یا زیــان هر طرف و 
مذاکــرات مدیریت کنــد و راه آن همان 
کمیته ســه وجهی است که عرض کردم 
که بتواند پاسخ های متعدد را هم به آژانس 

و هم پیرامون آن طراحی کند.

خبر

۳ سناریوی احتمالی پس از رد درخواست صدر 
توسط دادگاه فدرال عراق

کیم جونگ اون: دیگر تحت هیچ شرایطی سلاح 
هسته ای را کنار نمی گذاریم

کارشناس مسائل منطقه گفت: احزاب 
و چارچوب هماهنگی شیعیان، مخالف 
ادامه بحران در عراق و اردوکشی های 
خیابانی هســتند و توان خود را برای 

مقابله با آن گسترش داده اند.
»سیدرضا صدرالحسینی« کارشناس 
مسائل منطقه با اشــاره به مخالفت 

دادگاه فدرال با انحلال پارلمان عراق در گفت وگو با خبرنگار 
ایلنا اظهار کرد: با توجه به درخواســت مقتدی صدر برای 
انحلال پارلمان و همچنین بازگشت نمایندگان مستعفی 
به قوه مقننه، بسیاری از ناظران که فضای عراق را به خوبی 
می شناسند از قبل هم اعلام کرده بودند پاسخ دادگاه فدرال 
عراق به این درخواست منفی خواهد بود. حالا پس از فراز 
و فرودهای بسیار، این تحلیل درست از آب درآمد. معتقدم 
که این اقدام آخرین تیر مقتدی صدر برای تثبیت مواضع 
خود بود اما او به خوبی می دانست پاسخ دادگاه فدرال عراق 
منفی خواهد بود. بر همین اساس و با توجه به مولفه های 
موجود، حالا دو ســناریو مقابل ما قرار دارد. نخست اینکه 
پس از برگزاری مراســم اربعین، نماینــدگان به پارلمان 
باز خواهند گشــت و به موازات آن انتخاب نخست وزیر و 
رئیس جمهوری به علاوه تشکیل کابینه طبق روال سابق 

طی خواهد شد.
وی ادامه داد: توجه داشــته باشید که عدم وجود پشتوانه  
حقوقی در جهت اعتراض  گاه و بیگاه جریان های سیاسی به 
نوعی نشان می دهد که در نهایت این سناریو قوی تر خواهد 
بود و به سمت آرامش پیش خواهد رفت. اما در سناریو دوم 
ممکن است پس از اربعین باز هم اعتراض ها در بغداد و سایر 
نقاط عراق از ســوی جریان صدر شروع شود. به نظرم این 
موضوع یک مسیر امتحان شده است و خروجی آن را بارها 
و بارها به چشم دیده ایم. لذا احتمال وقوع سناریوی دوم آن 
هم در شرایطی که دادگاه فدرال عراق رأی قطعی خود را 
صادر کرده، بعید به نظر می رسد. بر همین اساس تمکین 
به قانون، حالا مهمترین مســئله در عراق خواهد بود و به 
نوعی باید به آن احترام گذاشت. در شرایط کنونی انتظار 
مردم عراق پس از یکسال بی قانونی و به هم ریختگی داخلی، 
بازگشت نظم و آرامش به بغداد و سایر مناطق عراق است.

این تحلیلگر مسائل سیاسی تصریح کرد: 
این در حالی اســت که گفته می شود 
برخــی از اطرافیان مقتــدی صدر به 
صراحت اعلام کرده اند که فراکســیون 
این جریان به پارلمان باز نخواهد گشت 
که به نظــرم این موضــوع در صورت 
صحت، یک فرار رو به جلو به حســاب 
می آید. به یاد داریم که نمایندگان جریان صدر در پارلمان 
عراق به صورت دسته جمعی و با دستور مقتدی صدر استعفا 
دادند و افراد دیگری جایگزین آنها شدند و حتی در پارلمان 
برای شــروع کار خود قسم یاد کردند. اگر فرض را بر این 
بگیریم این موضوع و اظهارات نزدیکان صدر درست باشد، 
باز هم از منظر قانونی نمایندگان فراکسیون صدر نمی توانند 
به پارلمان این کشور بازگردند و در نهایت باید گفت که این 
اقدام فرار رو به جلو محسوب می شود. بر همین اساس بحث 
پیگیری نامزدی »محمد شیاع الســودانی« برای تصدی 
نخست وزیری عراق ادامه خواهد داشت و معتقدم انحلال 

پارلمان در شرایط فعلی دور از ذهن خواهد بود.
وی در پایــان گفت: اینکه از گوشــه و کنار و در برخی از 
محافل سیاسی عراق صحبت از برگزاری انتخابات زودهنگام 
به میان می آید اساســاً یک تحلیل نادرست است؛ چراکه 
برگزاری انتخابات زودهنگام، حداقل دو سال طول خواهد 
کشــید و مولفه های زیــادی اعم از عقــب ماندگی های 
اجتماعی و زیرساختی و همچنین موضوعاتی مانند اهمیت 
فروش نفت در این میان باید مورد نظر قرار بگیرد. معطل 
ماندن امورات جاری کشــور درست نیست و باید هرچه 
زودتر اختلاف ها حل و فصل شده و به روال عادی بازگردد. 
اگر هم فرض را بر این بگذاریم که صدر بخواهد مجدداً اقدام 
به اردوکشــی خیابانی کند اوضاع برای او و تیمش سخت 
خواهد بود؛ چراکه احزاب و چارچوب هماهنگی شیعیان، 
مخالف ادامه پیدا کردن بحران در عراق هستند و البته آنها 
هم علاوه بر بغداد در سایر استان های عراق هم توانایی های 
بالایی دارند. لذا به نظرم شرایط برای صف بندی خیابانی 
توســط جریان صدر مناســب نخواهد بود. از سوی دیگر 
باید دانست که کناره گیری آیت الله حائری هم بر معادلات 

مقتدی صدر تاثیرگذار بوده است.

رهبر کره شمالی در اظهاراتی تاکید 
کرد، وضعیت هســته ای این کشور 
»برگشــت ناپذیر« شــده و ارتش 
کره شــمالی اکنون اجازه استفاده 
»خــودکار« از تســلیحات اتمی را 

دارد.
به گزارش ایسنا، به نقل از روزنامه 

گاردیــن، خبرگزاری دولتی کره شــمالی گزارش داد، 
حکومت این کشور قانونی را تصویب کرده که به موجب 
آن حق اســتفاده »خودکار« در حملات پیشــگیرانه 
هسته ای را برای محافظت از خود تضمین کرده است. 
کیم جونگ اون، رهبر کره شمالی گفته است، این قانون 
وضعیت هسته ای این کشور را » برگشت ناپذیر » و هر 
گونه شرکت در هر گونه مذاکرات خلع سلاح هسته ای 

را برای آن ممنوع می کند.
این اقدام در حالی صورت می گیرد که ناظران می گویند 
به نظر می رسد کره شمالی در حال آماده شدن برای از 
ســرگیری آزمایش های هسته ای برای اولین بار از سال 
۲۰17 پس از شکست نشســتهای تاریخی رهبر کره 
شــمالی با دونالد ترامپ، رئیس جمهور سابق آمریکا و 
چند رهبر دیگر جهان در سال ۲۰1۸ در متقاعد ساختن 
او به دست برداشتن از توسعه تسلیحات هسته ای است.
خبرگزاری دولتی کره شمالی گزارش داد، پارلمان کره 
شمالی موسوم به »مجلس عالی خلق«، این قانون را به 
عنوان جایگزینی برای قانون سال ۲۰13 که برای اولین 
بار وضعیت هسته ای این کشور را ترسیم کرد، تصویب 

شده است.
کیم جونگ اون، رهبر کره شــمالی در ســخنرانی در 
این مجلس گفت: »بیشــترین اهمیت وضع این قانون 
سیاست تسلیحات هسته ای، ترسیم یک خط غیرقابل 
بازگشــت برای آن اســت تا امکان چانه زنی بر ســر 

سلاح های هسته ای ما وجود نداشته باشد.«
او اضافه کرد، حتی اگر کشــورش با 1۰۰ سال تحریم 
مواجه شود، »هرگز تسلیحات هسته ای را تسلیم نخواهد 

کرد.«
به گزارش خبرگزاری دولتی کره شمالی، یک نماینده 

این مجلس گفت که ایــن قانون به 
عنوان یک تضمین حقوقی قدرتمند 
برای تحکیم موقعیت کره شــمالی 
به عنوان یک کشــور دارای ســلاح 
هســته ای و تضمیــن »خصیصــه 
شفاف، منسجم و استاندارد« سیاست 

هسته ای این کشور عمل می کند.
قانــون ســال ۲۰13 تصریح می کرد که کره شــمالی 
می تواند از سلاح های هسته ای برای دفع تهاجم یا حمله 
از یک کشور هسته ای متخاصم و انجام حملات تلافی 

جویانه استفاده کند.
قانون جدید فراتر از آن است و اجازه به حملات هسته ای 
پیشگیرانه در صورت شناســایی حمله قریب الوقوع با 
ســلاح های کشــتار جمعی علیه کره شمالی یا حمله 
علیه »اهداف اســتراتژیک« کشور، از جمله رهبران آن 

را می دهد.
بــه گزارش خبرگزاری دولتی کره شــمالی، این قانون 
همچنین هرگونه اشتراک تسلیحات یا فناوری هسته ای 
با سایر کشورها را ممنوع می کند و هدف آن کاستن از 
خطر جنگ هسته ای از طریق پیشگیری از محاسبات 
اشــتباه در بین کشورهای دارای سلاح هسته ای و سوء 

استفاده از سلاح های هسته ای است.
از سوی دیگر خبرگزاری دولتی کره شمالی نوشت کیم 
جونگ اون به این اشــاره کرده که کره شمالی ممکن 
است واکسیناسیون کووید-19 را در ماه نوامبر آغاز کند.

کیم در ســخنرانی روز پنجشنبه خود در مجلس عالی 
خلق کره شمالی به هشدارهای سازمان بهداشت جهانی 
مبنی بر امکان شیوع مجدد عفونتهای کروناویروس در 

زمستان اشاره کرد.
وی بدون اشــاره به جزئیات گفــت: بنابراین در کنار 
واکسیناسیون مسئولانه، توصیه می کنیم همه شهروندان 
از ماه نوامبر برای حفظ سلامت خود از ماسک استفاده 

کنند.
کره شمالی اجرای هیچ نوع واکسیناسیون کووید-19 
را تأیید نکرده اگرچه ســوابق گمرکی این کشور نشان 
می دهند که این کشــور در ســال جــاری مقادیری 

نهادی مانند آژانس که رسماً تعریفی فنی دارد ملزم است که در گزارش خود این مقادیر 
مواد تولید شده و سانتریفیوژهای به کار گرفته شده را توضیح دهد. مهم این است که 
ما بتوانیم در فضاسازی بین المللی و حتی رسانه ای برنده باشیم و مرتباً در افکار عمومی 

بین المللی تاکید کنیم که این اقدامات هرچه هست در قالب اقدامات جبرانی پیش 
بینی شده در مواد ۲۶ و ۳۶ برجام است و نه از جنس نقض آن

,,
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آیا قیمت تخم مرغ افزایش خواهد یافت؟

آیفون ۱۴ برای خریداران آسیایی گران تر شد

رئیــس هیات مدیــره اتحادیــه مرغ تخم 
گذار استان تهران اظهار داشت: قطعا برای 
تخم مرغ افزایش قیمت را خواهیم داشــت 
و بنابــر وعده دولت31 شــهریور قیمت ها 
تعدیل می شود. هم چنین با سرد شدن هوا 
و بازگشایی مدارس، مطابق روال سال های 
گذشته، افزایش قیمت را شاهد خواهیم بود.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقا از 
ایلنا، ناصر نبی پور در مورد آخرین وضعیت 
بازار تخم مرغ اظهار داشــت: وضعیت بازار 
تخم مرغ نرمال و قیمت ها پایین است. اما 
مرغ داران ما در حال ضرر بوده و مدت هاست 
که حداقــل 13-15 هزار تومان به ازای هر 
یک کیلوگرم، از جیب خود هزینه می کنند 
که این رقم کمی نیست؛ آقایان نیز همواره 
می گویند تا آخر شهریور تحمل کنید تا در 

قیمت ها اصلاحاتی صورت گیرد.
رئیس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار 
استان تهران در خصوص اصلاحات قیمت 

تخم مرغ بیــان کرد: ایــن اصلاحات باید 
انجام شــود تا تولیدکننده هــا توانایی دوام 
برای ادامه کار را داشته باشند. قیمت تمام 
شده یک کیلو تخم مرغ در حال حاضر 4۸ 
هزار تومان است که حتی اگر با 1۰ درصد 
افزایش قیمت همراه باشد، به رقمی افزون 

بر 5۰ هزار تومان می رسد.
وی در ارتباط با افزایش قیمت نهاده ها اظهار 
داشــت: زمانی که قیمــت نهاده ها 6 برابر 
می شود، طبیعی اســت که افزایش قیمت 
تخم مرغ را نیز به همراه داشته باشد؛ تا قبل 
از این اتفاق، تخم مرغ با ارز 4۲۰۰ تومانی به 
رقمی نزدیک 1۸ هزار و 3۰۰ تومان بود که 
در حال حاضر با ارزی که به 6 برابر افزایش 
یافته، به قیمت 34 هزار تومان رســیده که 
حتی دوبرابر قیمت ســابق نیز نیست؛ در 
صورتی که نهاده ها حــدود 7۰-75 درصد 

قیمت تمام شده را تشکیل می دهد.
نبی پور در پاســخ به پرسشی در ارتباط با 

تقاضای مردم برای تخم مرغ، بیان داشت: 
تقاضا همچنان مطلوب است زیرا ارزان ترین 
کالا در کشــور، تخم مرغ است و ارزان تر از 
این کالا ماده پروتئینی وجود ندارد. مردم در 
صورت عدم تمایل نیز بالاجبار برای تامین 
پروتئین خود و فرزندانشان، رو به خرید تخم 

مرغ می آورند.
وی بــا تایید افزایش قیمــت تخم مرغ در 
ماه های پیش رو، اذعان کرد: قطعا افزایش 
قیمت خواهیم داشت. بنابر وعده دولت31 
شهریور قیمت ها تعدیل می شود. هم چنین 
با سرد شدن هوا و بازگشایی مدارس، مطابق 
روال سال های گذشته، افزایش قیمت تخم 
مرغ را شــاهد خواهیم بــود. اگر به قیمت 
تمام شده 4۸ هزار تومان نرسیم، مرغ داران 
مرغ هــای خود را به کشــتارگاه داده چون 
امکان متحمل شدن ضرر را ندارند. در حال 
حاضر یک واحد گله که سنی زیر 6۰ هفته 
داشته باشد، ماهی 9۰۰ میلیون تومان برای 

مرغ دار هزینه دارد.
نبی پــور در ارتباط با صادرات تخم مرغ به 
کشورهای همسایه نیز گفت: عمده صادرات 
ما به عراق و افغانســتان اســت اما رقم آن 
بسیار ناچیز اســت. در حال حاضر مجموع 
صادرات ما 5 هزار تنُ در ماه نیز نمی رسد و 
حدود ۲۸۰۰ تنُ در 6 ماه گذشته صادرات 

داشــتیم. مقاصــد صادرات ما نیز شــامل 
افغانستان، عراق، قطر، امارات متحده عربی 
و عمان است که همگی خواهان تخم مرغ 
بوده؛ اما در عین حال در کشــورهای عربی 
مصــرف تخم مرغ به دلیــل جمعیت کم، 

پایین است.

اپل قیمت نسل جدید آیفون را در آمریکا ثابت نگه داشت 
اما قیمت آن را در بعضی از کشورهای آسیایی که ارزش 
ارز آنها در برابر دلار طی یک ســال گذشته نزول کرده 

است، افزایش داد.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل از ایســنا، 
خریداران مدل استاندارد آیفون 14 در ژاپن که ارزش ین 
در برابر دلار آمریکا از سپتامبر ۲4 درصد افت کرده است، 
۲۰ درصد بیشتر برای این گوشی در مقایسه با آیفون 13 
که یک سال پیش به قیمت 99 هزار و ۸۰۰ ین )69۲.۸1 

دلار( وارد بازار شد، پرداخت خواهند کرد.
آیفــون 13 در حال حاضر 1۰7 هزار و ۸۰۰ ین در ژاپن 
قیمت دارد، اپل اوایل ســال میلادی جاری، قیمت این 
گوشی را در پی افت ارزش ین، حدود یک پنجم افزایش 

داده و به 117 هزار و ۸۰۰ ین رسانده بود.
اپل چهار مدل جدید آیفون شامل آیفون 14، آیفون 14 
پــلاس، آیفون 14 پرو و آیفون 14 پرو مکس که قادرند 
در شرایط اضطراری از طریق ماهواره، درخواست کمک 
ارسال کنند را چهارشنبه هفته جاری رونمایی کرد. قیمت 
فــروش آیفون 14 از 799 دلار آغاز خواهد شــد و برای 
آیفون پلاس به ۸99 دلار می رسد. هر دو مدل برای پیش 
ســفارش از 9 سپتامبر، موجود خواهند بود. قیمت مدل 
آیفون 14 پــرو از 999 دلار و آیفــون 14 پرو مکس از 
1۰99 دلار آغاز می شود. هر دو مدل برای پیش سفارش 
از 9 سپتامبر، موجود هستند و 16 سپتامبر، عرضه آنها 

آغاز می شود.
تحلیلگران بانک کردیت سوئیس در یادداشتی نوشتند: 

رشد ارزش دلار آمریکا، بزرگترین ریسک برای درآمدهای 
اپل اســت. تقاضا برای اپل در آمریــکا و اروپا قوی مانده 
است در حالی که افزایش اخیر قیمتها و یارانه های محدود، 

ممکن است روی تقاضا در ژاپن تاثیر بگذارد.
در چین که سومین بازار بزرگ اپل پس از آمریکاست، با 

وجود افت هفت درصدی ارزش یوان، این شرکت قیمت 
آیفون 14 را 5999 یوان )۸6۲.4۲ دلار( یعنی مشــابه 
قیمتی که آیفون 13 در زمان ورود به بازار داشت، تعیین 

کرد.
تحلیلگران گفته اند اپل باید خود را برای ضعیف شــدن 
تقاضــا در چین که اقتصادش از قرنطینه های پی در پی 
برای مقابله با شیوع کووید 19 آسیب دیده و قدرت خرید 

مصرف کنندگان را کاهش داده است، آماده شود.
درآمد ســه ماهه آوریل تا ژوئن اپل در چین، پس از سه 
ماهه های قوی در این منطقه، یک درصد کاهش پیدا کرد.

بر اســاس گزارش رویترز، اپل پیش از این تخفیف هایی 
برای آیفون در چین عرضه کرده بود و آیفون 13 در این 

کشور، اکنون به قیمت 5399 یوان فروخته می شود.

بهای بلیت اتوبوس مسافران اربعین 
استرداد می شود

بنا بر اعلام مدیرکل حمل ونقل مسافر سازمان 
راهداری وحمل ونقل جاده ای، در صورت لغو 
اعزام ناوگان جاده ای به سمت مرزها، مطابق 
تصمیم ســتاد اربعین در خصوص استرداد 

هزینه بلیت عمل خواهد شد.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از ایرنا، مدیرکل حمل ونقل مســافر سازمان 

راهداری وحمل ونقل جاده ای با اشاره به جابجایی حدود 7۰۰ هزار زائر تا صبح امروز) 
جمعه( گفت: ادامه روند جابجایی زائران مشروط به اعلامِ لغو توقف حرکت به سمت 

مرزها، از سوی ستاد اربعین است.
»داریوش باقرجوان« روز جمعه در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا درباره تصمیم 
ستاد اربعین در خصوص توقف سفرهای زمینیِ  اربعین، گفت: هنوز به صورت مکتوب 
دستوری به دست ما نرسیده است. حرکت آخرین اتوبوس ها در ساعت 6  صبح امروز 
به ســمت مرزهای عراق انجام گرفته اســت و نیمی از ناوگان نیز در مسیر بازگشت 

هستند.
وی افــزود: تا صبح امروز حدود 7۰۰ هزار زایر با ناوگان حمل و نقل عمومیِ جاده ای 
اعم از اتوبوس و مینی بوس جابجا شدند و ادامه روند جابجایی زائران به سمت مرزهای 

عراق به تصمیم ستاد اربعین مربوط می شود.
باقر جوان توضیح دادکه در صورت لغو اعزام ناوگان جاده ای به سمت مرزها، مطابق 

تصمیم ستاد اربعین در خصوص استرداد هزینه بلیت عمل خواهد شد.
به گزارش ایرنا، ســتاد اربعین اعلام کرده است تا مردم نسبت به مراجعه به پایانه ها و 
ترمینال های اتوبوســی به ویژه ترمینال های تهران اقدام نکنند؛ به محض از سرگیری 
حرکت اتوبوس ها به مردم اطلاع داده خواهد شد. همچنین این تصمیم شامل سفرها 

با خودروهای شخصی نیز می شود.

الزام بانک مرکزی به پیگیری پرداخت وام 
بدون ضامن بانک های خصوصی

وزیر اقتصاد گفت: توقع ما این است که همه 
شــبکه بانکی با سیاست پرداخت وام خرد و 
بدون ضامن که به نفع اقشــار ضعیف جامعه 

است، همراهی کنند.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از باشــگاه خبرنگاران جوان، آقای احســان 
خاندوزی گفت:با توجه به این که پرداخت وام 

بدون ضامن برای وام های خرد و افرادی که دارای سابقه خوش حسابی پیش بانک ها 
هستند از دستور های رئیس جمهور است، حتما توقع ما این است که همه شبکه بانکی 
به دستور رئیس جمهور احترام بگذارند و با این سیاست که به نفع مردم به ویژه اقشار 

ضعیف جامعه است، همراهی کنند.
او می گوید: در وزارت اقتصاد و دارایی به شــکل ویژه ای نظارت بر بانک های دولتی را 
پیگیری می کنیم. با مواردی از تخلف حتما رسیدگی می شود. البته موارد دیگری هم 

تقریبا به شکل مستمر به ما از شهر های مختلف گزارش می شود.
خاندوزی گفت:در خواســت ما این اســت که بانک مرکزی هم کمک کند، زیرا ابزار 
نظــارت بر بانک های خصوصی در اختیار مقامات پولی کشــور اســت. در خصوص 
بانک های خصوصی هم بانک مرکزی از ابزار و اهرم های خود اســتفاده کند تا آن ها را 

نیز به این قانون تمکین کنند.

ورود خودروهای وارداتی به ایران از آذرماه
ســخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت 
گفت: اگر تمام شرایط واردات خودرو به خوبی 
انجام شود این خودرو ها در آذرماه وارد بازار 

کشور می شود.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
مهر، امیــد قالیباف در یک برنامه تلویزیونی، 
گفت: بر اساس آئین نامه واردات، شرکت های 

مشمول واردات خودرو باید تقاضای خود را تا 19 شهریور ماه به وزارت صنعت، معدن 
و تجارت ارائه دهند.

ســخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت افزود: بر این اساس تقاضاهای ارائه شده از 
سوی شرکت های متقاضی، توسط وزارت صمت تا آخر شهریور ماه بررسی و در ابتدای 

مهرماه نیز مشخص می شود که کدام شرکت ها واجد شرایط واردات خودرو هستند.
وی با بیان اینکه بنابراین از ابتدای مهرماه شرکت های واردکننده مشمول می دانند که 
می توانند خودرو وارد کنند، گفت: ضمن اینکه قبل از این نیز این شرکت ها مذاکرات 

شأن را با شرکت های خودروساز دنیا آغاز کرده اند.
قالیبــاف ادامه داد: از ابتدای مهرمــاه امکان واردات خودرو وجود دارد، اما شــرکت 

واردکننده باید ثبت سفارش کند و مراحل تخصیص و تأمین ارز را طی کند.
وی افزود: بنابراین پس از مرحله تأیید شرکت های واردکننده و اعلام اسامی شرکت های 
مشــمول واردات خودرو دیگر وزارت صمت مسئولیتی ندارد و مراحل دیگر در بانک 
مرکزی، گمرک و ...  باید پیگیری شــود. ســخنگوی وزارت صمت اظهار کرد: بانک 
مرکــزی باید ارز مورد نیاز واردکننــده را تأمین کنند و پس از آن نیز مراحل واردات 
خودرو انجام و در نهایت نیز خودروی وارداتی باید از گمرکات ترخیص و ســپس به 
روش های مذکور در آئین نامه باید عرضه شــود که بر این اساس فکر می کنم که اگر 

تمام شرایط به خوبی انجام شود در آذرماه خودروهای وارداتی وارد بازار می شود.

لیر ترکیه در بازار تهران رکورد سقوط سه 
ساله را شکست

با ادامه نگرانی ها در خصوص سیاســت های 
بانک مرکزی ترکیه، نســبت قیمت دلار به 
لیر ترکیه به بالاترین سطح ثبت شده رسیده 

است.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
خبرآنلایــن، نرخ برابری لیر و دلار به 1۸.۲۲ 
رسیده اســت که کمی از رکورد خود یعنی 

1۸.4۰ بالاتر است. لیر از ابتدای سال جاری بیش از 7۸ درصد ارزش خود را از دست 
داده است به این معنی که لیر ترکیه بدترین ارز در سال جاری در جهان است. 

کاهش ارزش لیر ترکیه به رونق گردشگری در این کشور منجر شده است با این وجود 
چشم انداز رونق اقتصادی و گردشــگری درترکیه پایدار نیست چراکه سیاست بانک 
مرکزی این کشــور در جهت کاهش نرخ بهره هیچ عزمی برای افزایش ارزش لیر در 
خود ندارد و از طرفی اتحادیه اروپا در هفته های آینده وارد رکود اقتصادی بی سابقه ای 

خواهد شد که بزرگترین بازار ترکیه را درگیر خواهد کرد.
در بازار تهران هر لیر ترکیه هزار و 66۰ تومان قیمت خورده است که پایین ترین قیمت 

در سه سال گذشته است.
گفتنی اســت که براساس داده های رســمی که در روز دوشنبه منتشر شد نرخ تورم 
ســالانه ترکیه در ماه اوت از ۸۰ درصد گذشت و مصرف کنندگانی را که با هزینه های 

بالای انرژی، غذا و مسکن مواجه هستند، بیشتر تحت تأثیر قرار داد.
موسسه آمار ترکیه اعلام کرد قیمت مصرف کننده نسبت به سال قبل ۸۰.۲1 درصد 

افزایش یافته است که نسبت به ماه قبل ۰.6 درصد افزایش داشته است.

خبر

در بحبوحه بحران انرژی؛

مجازاتی دوطرفه
در حالی که قیمت گاز در غرب سر به فلک کشیده، ایران و روسیه کارتل جهانی گاز را راه می اندازند 

قریب به 6ماه از جنگ اوکراین و روسیه 
می گذرد و بحران انرژی هربار از زاویه ای 
رخ نمایی می کنــد. در این میان اروپا با 
اهرم تحریم روســیه را تحت فشار قرار 
داده و ظاهرا قرار اســت تا ماه دســامبر 
خرید نفت از روســیه را متوقف کند. در 
مقابل نیز روسیه از آسیب پذیری اروپا در 

زمینه گاز طبیعی استفاده می کند.
بــه گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و 
به نقل از خبرآنلاین؛ شــش ماه از آغاز 
تهاجم روســیه به اوکرایــن می گذرد، 
اقدامی که جهان را شــوکه کرد و حالا 
انتظار برای عادی شــدن سریع وضعیت 

رنگ باخته است.
جنگ روســیه علیه اوکراین بیش از هر 
زمان غرب را تحت فشار جدی قرار داده 
است. فشــاری که رد اثر تغییر معادلات 
انــرژی در جهان رخ داده اســت. حالا 
بسیاری معتقدند روسیه در حال مجازات 
اروپاســتف . مجازاتی که بــا حمله به 
اوکراین، همســایه متحد غرب از سوی 

روسیه آغاز شد.
روسیه اروپا را مجازات می کند

مقامات اروپایی گفتند روسیه تحویل گاز 
خود را کاهش می دهد تا اروپا را به دلیل 
مخالفتش با جنگ اوکراین مجازات کند. 
بسیاری، رئیس جمهور روسیه، ولادیمیر 
پوتین، را متهم کرده اند که با تهدیدهای 
کاهش روزافزون عرضــه گاز، به دنبال 

متزلزل کردن بازارهای انرژی است.
روسیه در دوره طولانی تصدی پوتین، از 
استفاده  ژئوپلیتیکی  اهداف  برای  انرژی 
کــرده اســت، اغلب با هدف به دســت 
آوردن اهرم فشار بر سیاست های اروپا در 

قبال اوکراین.

پوتین اهمیت ویژه ای برای صنایع نفت 
و گاز طبیعی قائل اســت، خطوط لوله 
نورد اســتریم که برای دور زدن اوکراین 
با ارسال مســتقیم گاز به آلمان در زیر 
دریــای بالتیــک طراحی شــده اند، در 
استفاده سیاسی کرملین از انرژی نقش 

اساسی داشته اند.
نورداستریم، اهرم فشار روسیه بر غرب

هفته گذشــته گازپروم، غول نفت و گاز 
روسی، اعلام کرد که از سرگیری جریان 
گاز طبیعــی از طریق خــط لوله ای که 
روسیه و آلمان را به هم متصل می کند، 
به تعویق خواهد افتاد؛ تاخیر غیرمنتظره 
ای کــه بــه نظر می رســد بخشــی از 
کشــمکش بزرگتر بین مسکو و غرب بر 

سر انرژی و جنگ در اوکراین باشد.
انتظار می رفت این غول انرژی متعلق به 
روسیه روز شنبه پس از سه روز تعمیر و 
نگهداری، جریان گاز از طریق خط لوله 
نورد استریم 1 را از سر گیرد. اما ساعاتی 
قبل از بازگشایی خط لوله، گازپروم اعلام 
کرد که در بازرســی ها مشــکلاتی پیدا 
شده است و تا زمانی که این مشکل رفع 
نشــود، این خط لوله بسته خواهد شد و 
جدول زمانی برای راه اندازی مجدد ارائه 

نکرده است.
این اعلامیه را می توان جواب روســیه به 
غرب تلقی کرد؛ هفته گذشــته، وزرای 
دارایی کشورهای گروه 7 اعلام کردند که 
با اعمال مکانیزم سقف قیمتی برای نفت 
روسیه توافق کرده اند، مکانیزمی که به 
منظور خفه کردن بخشی از درآمدهای 
انرژی مسکو از اروپا قرار داده  شده است.

آخرین اقــدام گازپروم باعث ایجاد ترس 
از تعطیلی دائمی این خط لوله می شود 

که مجرای اصلی گاز به آلمان، کشوری 
که شدیداً به گاز طبیعی روسیه وابسته 
است، بوده است. مانند سایر کشورهای 
اتحادیه اروپا، آلمان برای پر کردن انبارها 
قبل از زمســتان به عنوان بیمه در برابر 

قطع ارتباط روسیه عجله کرده است.
قیمت گاز هفت برابر شده است

قبل از آخرین اعلام گازپروم، قیمت آتی 
گاز طبیعــی اروپــا در روز جمعه حدود 
13 درصد کاهش یافته بود؛ در روزهای 
اخیر و در نسبت با زمان به اوج رسیدن 
قیمت گاز، قیمت این ســوخت بیش از 
یک ســوم کاهش یافته است زیرا سطح 
کلی در تاسیســات ذخیره ســازی گاز 
اروپا به ۸۰ درصد رســیده است. با این 
حال، قیمت های آتی حدود هفت برابر 

بیشتر از یک سال گذشته است که برای 
خانوارها سختی ایجاد کرده و بر مشاغل 

فشار وارد می کند.
صرف نظر از اقدام اخیر گازپروم، تردیدی 
وجود ندارد که انرژی به یک نبرد نیابتی 
در جنگ اوکراین بدل شــده اســت و 
حاکی از خشم تولیدکنندگان نفت مانند 
روســیه از برنامه های غرب برای حذف 
تدریجی نفت و گاز به دلیل نگرانی های 

تغییرات آب و هوایی است.
در این میان اروپا روســیه را با تحریم ها 
تحت فشار قرار داده است و قصد دارد تا 
دسامبر خرید نفت روسیه را متوقف کند. 
روسیه از آســیب پذیری اروپا در زمینه 
گاز طبیعی اســتفاده می کند و قیمت 
ســوخت را به سطوح بســیار بالایی در 
سراسر اروپا می رساند و با آمدن زمستان 

سخت بدن اروپا را به لرزه در میاورد.
جیب روسیه از برکت جنگ پرپول شد

با طولانی شــدن جنگ گمانه زنی ها در 
خصوص برنامه کرملین برای ادامه دادن 
جنــگ به هر قیمتی بالا گرفته اســت؛ 
تحلیلگران گلدمن ســاکس روز جمعه 
گفتند که این خطر وجود دارد که روسیه 
خریــداران گاز را کاهش دهد و تولید را 
متوقف کنــد و در نتیجــه قیمت های 
جهانی و درآمدهــای خود را بالا ببرد و 
محدودیت های قیمت نفت را تلافی کند.
در زمانــی که اروپــا و ایالات متحده در 
تلاش برای کاهش قیمت انرژی هستند، 
گروه کشورهای تولیدکننده نفت اوپک 
پلاس، به ریاســت عربســتان سعودی 
و روســیه، نیز ممکن اســت از افزایش 
تدریجــی تولید خود پس از همه گیری 
فاصله بگیرنــد؛ انتظار می رود این گروه 

روز دوشــنبه برای تعیین ســطح تولید 
نفت تشکیل جلسه دهد.

اما نشــانه هایی وجــود دارد که اروپا با 
تلاش برای یافتن منابع جایگزین انرژی 
به برخی از اهرم های فشــار پوتین غلبه 

خواهد کرد.
ایران و روسیه کارتل گاز را راه می اندازند

در بحبوحه بحران گاز در اروپا و آمریکا 
تفاهم چهل میلیارد دلاری که ماه گذشته 
بین گازپروم و شــرکت ملی نفت ایران 
امضا شد، گامی برای قادرساختن روسیه 
و ایران بــرای اجرای برنامه دیرینه خود 
برای حضور در هســته اصلی یک کارتل 

جهانی است.
یک »اوپک گازی« با تأسیس در مجمع 
کنونــی کشــورهای صادرکننده خلیج 
فــارس )GECF(، امــکان هماهنگی 
نسبت فوق العاده ای از ذخایر گاز جهان 
و کنترل قیمت گاز را در سال های آینده 
فراهم می کند. روســیه و ایران به ترتیب 
در جایگاه هــای اول و دوم در جــدول 

بزرگ ترین ذخایر گاز جهان ایستاده اند.
روسیه با کمتر از 4۸تریلیون مترمکعب 
)tcm( و ایران با نزدیک به 34تریلیون 
مترمکعب در موقعیت ایدئالی برای انجام 

این کار قرار دارند.
اتحاد روســیه و ایــران، همان طور که 
در جدیدتریــن تفاهم نامــه چندوجهی 
بین گازپروم و شــرکت ملی نفت ایران 
مشهود اســت، می خواهد تا حد زیادی 
گاز عرضه شده از طریق زمین و از طریق 
خطوط لوله و گاز عرضه شــده از طریق 
کشتی ها را کنترل کند. به عبارت دیگر 
هدف کنترل دو عنصر کلیدی در عرضه 

جهانی است.

اتحاد روسیه و ایران، 
همان طور که در جدیدترین 
تفاهم نامه چندوجهی بین 
گازپروم و شرکت ملی 
نفت ایران مشهود است، 
می خواهد تا حد زیادی گاز 
عرضه شده از طریق زمین و 
از طریق خطوط لوله و گاز 
عرضه شده از طریق کشتی ها 
را کنترل کند. به عبارت دیگر 
هدف کنترل دو عنصر کلیدی 
در عرضه جهانی است
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عزم دولت احیا و بازگشت به شرایط 
مطلوب دریاچه ارومیه است

زیســت  محیــط  حفاظــت  مدیــرکل 
آذربایجان غربی با تاکیــد بر ضرورت احیای 
دریاچه ارومیه گفت: عزم دولت سیزدهم برای 
احیای دریاچه و بازگشت به شرایط مطلوب 
جدی است و تمام تلاش خود را در این راستا 

به کار گرفته است.
سعید شهند در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با 

رد نظر غیر کارشناسی استخراج لیتیوم پس از خشک شدن منابع آبی نمکی، اظهار 
کرد: حتی اگر در کف دریاچه ارومیه معادن طلا نیز وجود داشته باشد، این امر توجیهی 

برای خشک شدن منابع آبی نیست.
وی با بیان اینکه هیچ اطلاعی از وجود لیتیوم در کف دریاچه ارومیه در دست نیست، 
افزود: دریاجه ارومیه سرمایه ملی است و با سلامت مردم رابطه مستقیمی دارد و احیای 

آن اولویت دولت است.
شهند یادآور شد: شخص رییس جمهوری حساسیت بالایی برای احیای دریاچه ارومیه 
دارد و در همین راستا معاون اول رییس جمهور مسوولیت مسقیم کارگروه ملی احیای 

دریاچه ارومیه را که از 15 سازمان و وزارتخانه تشکیل شده، بر عهده دارد.
وی ادامه داد: تمامی طرح های ســخت افــزاری و نرم افزاری احیای دریاچه ارومیه با 
جدیت تمام از سوی اســتاندار آذربایجان غربی که دبیری کارگروه ملی ستاد احیا را 

برعهده دارد، در حال اجرا است.
مدیرکل حفاظت محیط زیست آذربایجان غربی همچنین با تکذیب خشک شدن کامل 
دریاچه ارومیه اضافه کرد: تراز امروز دریاچه ارومیه وضعیت بهتری نسبت به کمترین 

تراز ثبت شده برای آن در سال 1394 دارد.

کاشت نهال در مسیر پیاده روی اربعین
امسال برای اولین بار ستاد اربعین در سازمان 
حفاظت محیط زیست تشکیل شد تا در کنار 
اقتداری که اجتماع عظیم فرهنگی و معنوی 
پیــاده روی زائران برای کشــور رقم می زند 
بخش محیط زیستی آن نیز برجسته شود و 
شاهد اربعینی باشکوه همراه با حفظ محیط 

زیست باشیم.
معاون آموزش و مشــارکت های مردمی سازمان حفاظت محیطزیست و رییس ستاد 
اربعین دراین باره به خبرنگار محیط زیســت ایرنا گفت: با توجه به ضرورت مشارکت 
همه مردم در حفظ محیط زیست و همچنین نهادینه کردن الگوهای فرهنگی حفاظت 
از محیط زیســت در اجتماع باشــکوه راهپیمایی و مراسم سوگواری اربعین، سازمان 
حفاظت محیط زیســت با درک عمیق از اثرات محیط زیستی این گردهمایی بزرگ 

جهان اقدام به تشکیل ستاد اربعین کرده است.
نورالله مرادی افزود: هر ساله چندین میلیون زائر در مسیرهای مختلف پیاده روی راهی 
کربلا می شوند، ستاد اربعین سازمان حفاظت محیط زیست جدای کار هماهنگی که 
همواره مد نظر ما بوده، حفظ محیط زیست و ساماندهی محیط زیست در مسیر زائران 
را جزو برنامه های خود قرار داده اســت که در سه استان خوزستان، ایلام و کرمانشاه 
همکاران به صورت فعال هم موکب ایجاد کردند و هم دستورالعمل های مختلفی را که 
مورد نیاز موکب ها و زائران است برای حفظ محیط زیست تدارک دیدند ضمن اینکه 
برای اولین بار در مرز تمرچین  استان آذربایجان غربی با توجه به باز شدن مرز موکب 
ایجاد کردیم. همچنین برای سایر استان ها به ویژه استان های تهران، قم و فارس نیز 

برنامه هایی تدارک دیده ایم.

انتقال ۱۹ زندانی ایرانی از قطر به کشور
 معاون حقوق بشــر و امور بین الملل وزارت 
دادگســتری از انتقال 19 نفــر از محکومان 

ایرانی از قطر به کشور خبر داد. 
فتاح احمدی رییس کمیته انتقال محکومان 
روز پنجشنبه در گفت و گو با خبرنگار قضایی 
ایرنا اظهار داشــت: در هفته های گذشــته با 
تلاش  و هماهنگی، زمینه انتقال تعداد قابل 

توجهی از محبوسان ایرانی از چند کشور همسایه فراهم شد.
وی ادامــه داد: به همین منظور 19 نفر )1۸ مــرد و یک زن( از ایرانیانی که به دلیل 
همراه داشــتن موادمخدر و انواع قرص  های ممنوعه در قطر دستگیر و به حبس های 
طولانی مدت محکوم و بخش زیادی از دوران حبس خود را در زندان های این کشور 
ســپری کرده بودند برای گذراندن ادامــه دوران محکومیت خود به زندان های داخل 

کشور منتقل شدند.
احمدی با برشــمردن فعالیت های مستمر کمیته انتقال محکومان در یک سال گذشته 
در جهت حمایت از ایرانیان محبوس در خارج از کشــور و دسترسی آسان خانواده های 
محکومان به آنان و انجام ملاقات در شهرهای محل سکونت خود افزود: این کمیته از دهه 
گذشــته فعالیت های مستمر خود را آغاز کرد و تاکنون نزدیک به ۲ هزار محکوم ایرانی 

در زندان های خارج از کشور را برای گذراندن ادامه حبس به کشور منتقل کرده است.

ملاک های تعیین امتیاز نهایی معلمان در 
طرح رتبه بندی

رئیس مرکز سنجش و پایش کیفیت آموزشی 
وزارت آمــوزش و پرورش گفت: امتیاز نهایی 
معلمان بر اساس شیوه نامه اجرایی نظام رتبه 
بندی که به مدارس ارســال شــده محاسبه 
می شــود و ملاک آن، امتیازات خودارزیابی، 
مدارک و مستندات بارگذاری شده در سامانه 
و بررسی ارزیابان اســت  که مطابق الگوهای 

سنجش شایستگی های عمومی، تخصصی و حرفه ای انجام می شود.به گزارش ایسنا، 
محسن زارعی در مورد فرهنگیان مشمول قانون نظام رتبه بندی معلمان گفت: براساس 
آیین نامه اجرایی قانون مذکور، لازم اســت معلمان؛ مدارک، مستندات و دلالت های 
خود را مطابق راهنما و براساس مصادیق تعریف شده در سامانه رتبه بندی به نشانی 
RTB.medu.ir بارگذاری نمایند. شواهد و مدارک بارگذاری شده، پس از بررسی و 

تکمیل توسط مدیران مدارس در پرونده الکترونیکی هر همکار ثبت شده و در مرحله 
بعد توسط ارزیابان بررسی و بر اساس دستورالعمل ارزیابی و امتیازات معین می شود.

وی ادامه داد: امتیاز نهایی هر فرد براســاس شیوه نامه اجرایی نظام رتبه بندی که در 
بخشــنامه شماره 71۰/۲6 مورخ ۸ شهریور 14۰1معاونت برنامه ریزی و توسعه منابع 
وزارت آموزش و پرورش به مدارس ارسال شده محاسبه می شود و ملاک آن، امتیازات 
خودارزیابی، مدارک و مستندات بارگذاری شده در سامانه و همچنین بررسی ارزیابان 
اســت  که مطابق الگوهای سنجش شایستگی های عمومی، تخصصی و حرفه ای انجام 
می شود؛ لذا ضرورت دارد آن گروه از معلمانی که تاکنون دراین خصوص اقدام نکرده اند، 
در فرصت باقی مانده ضمن مراجعه به سامانه و با استفاده از راهنمای مربوط که در پایگاه 
اطلاع رسانی وزارت آموزش و پرورش در قسمت خدمات الکترونیک، در بخش مربوط 
به رتبه بندی معلمان قرار دارد، اقدامات لازم را انجام دهند.بر اساس گزارش مرکز اطلاع 
رســانی و روابط عمومی وزارت آموزش و پرورش، زارعی در پایان تصریح کرد: اخبار و 
اطلاعیه های مورد تأیید آموزش و پرورش از طریق مراجع رســمی منتشر می شود و 

همکاران به ویژه در مورد رتبه بندی معلمان به این موضوع توجه داشته باشند..  

خبر

اوج بازگشت ۱۸ تا 24 شهریور 

نیاز روزانه به ۸۰۰ اتوبوس برای بازگشت زوار اربعین

احتمال خیز جدید کرونا؛ اواخر پاییز

جانشــین معاون هماهنگ کننده فراجا، اوج بازگشت 
زائــران اربعین را 1۸ تا ۲4 شــهریور مــاه اعلام کرد و 
گفت: با توجه به انبوه جمعیت و مدیریت زمان در موج 
بازگشت، پیش بینی می شــود روزانه به ۸۰۰ دستگاه 

اتوبوس نیاز باشد.
بــه گزارش ایرنا از پایگاه خبری پلیس، ســردار محمد 
شرفی در جلسه ستاد اربعین که در مرکز مانیتورینگ 
شهر مهران با حضور معاون اول رئیس جمهور و جمعی 
از مســئولان و فرماندهان کشوری و استانی برگزار شد، 
اظهارداشت: فرماندهی انتظامی جمهوری اسلامی ایران 
در حوزه راهبردی تمام سعی خود را برای تسهیل تردد 
و تامین و حفظ  نظم و امنیت زائران ابا عبدالله الحسین 

)ع( انجام می دهد.
جانشین معاون هماهنگ کننده فراجا تصریح کرد: امروز 
که در مرحله اجرا هستیم هماهنگی ها و تعامل مناسبی 
بین دســتگاه های متولی ماموریت بزرگ اربعین وجود 
دارد در همین راســتا پلیس نیز با تمام توان تلاش می 

کند تا خدمات رسانی مناسبی برای زائران انجام دهد.
وی با بیان اینکه از 1۸ تا ۲4 شــهریور ماه جاری با اوج 
برگشت زائران اربعین مواجه خواهیم شد، گفت: با توجه 

بــه انبوه جمعیت پیش بینی می شــود برای جابجایی 
زائران به شهرستان های عقبه، روزانه نیاز به حدود ۸۰۰ 
دستگاه اتوبوس باشد و این موضوعی است که باید به آن 

توجه ویژه ای شود تا موجب نارضایتی نشود.
فرمانده قرارگاه اربعین فراجا تاکید کرد: با توجه به تعدد 
تردد خودروهای زائران اربعین در محورهای مواصلاتی 
باید تدابیری نظیر تهیه خودروهای سیار سوخت رسان 
و امدادگر برای تسهیل تردد و روانسازی ترافیک در نظر 

گرفته شود تا مانع ایجاد گره ترافیکی شویم.
ایــن مقام ارشــد انتظامی با بیان اینکــه زمان حضور 
و بازگشــت زائران بسیار مهم اســت و باید به گونه ای 
مدیریت و برنامه ریزی شــود تا خلل یا مشکلی ایجاد 
نشود، یاد آور شد: با توجه به ترافیک در محدوده شهری 
مهران نیاز است تا تدابیری اندیشیده شود که منجر به 
افزایش توان خدمات رسانی بهینه مواکب به زائران شود.

وی با بیان اینکه 3۰ هزار  نیروی پلیس با نهایت عشق 
و علاقه به آقا ابا عبدالله الحسین )ع( در ماموریت عظیم 
اربعین حسینی در حال خدمات رسانی به زائران هستند، 
گفت: با لطف و عنایت الهی تمامی طرح های انتظامی 

در حال اجرا است.

ســردار حاجیان: صدور برگ تردد برای سفر به عتبات 
متوقف شد

ســخنگوی فرماندهی انتظامی جمهوری اسلامی ایران 
گفت: بر اساس تصمیم ســتاد مرکزی اربعین از امروز 
صدور برگ تردد برای ســفر به عتبات و تمدید اعتبار 

گذرنامه های منقضی شده متوقف شد.
به گزارش ایرنا، سردار مهدی حاجیان روز جمعه در یک 
گفــت و گوی تلویزیونی از ازدحام زائران در مرز ایران و 
عراق خبر داد و افــزود: از امروز هیچ گونه برگ تردد و 
تمدید گذرنامه برای سفر به عتبات تا اطلاع ثانوی صادر 

نخواهد شد.
وی اظهارداشت: در پی ازدخام بیش از حد خیل عظیم 
عاشــقان در مرزها برای ورود به کشــور عــراق و عدم 
آمادگی طرف مقابل ، مصوبه ای از سوی ستاد مرکزی 

اربعین منتشر شد.
ســردار حاجیان تصریح کرد:  پیرو این تصمیم ســتاد 
مرکــزی اربعین  از امروز روز جمعــه صدور برگ گذر 
ویژه اربعین و تمدید گذرنامه های منقضی شده در کلیه 
مراکز صدور گذرنامه و دریافت درخواست متقاضیان در 

مراکز پلیس+1۰ متوقف شده است.
ســخنگوی فراجا در پایــان با بیان این کــه از مردم و 
علاقه منــدان به زیارت عتبات عالیات خواهشــمندیم 
از مبدا خود به ســمت مرزهای کشــور حرکت نکنند، 
اظهارداشت: هرگونه تصمیمات بعدی متعاقبا از رسانه 

های معتبر اطلاع رسانی خواهد شد.
وی اضافه کرد: از مردم استدعا داریم به مراکز گذرنامه 
مراجعه نکنند چرا که صدور آن متوقف شده است؛ تمام 
برگه گذرویژه ها که درخواســت شده بود تولید، چاپ و 
تحویل پست شــده است و از امروز دیگر برگ گذرویژه 

صادر نمی شود.

رییس مرکز تحقیقات ویروس شناســی دانشــگاه علوم 
پزشکی شهید بهشتی با اشاره به ضرورت واکسیناسیون 
کودکان، گفت: اگر ویروس کرونا تغییری کند یا فاصله بین 
واکسیناسیون افراد زیاد شده و ایمنی  ناشی از واکسیناسیون 
یا ابتلا به بیماری، کاهش یابد، احتمال می دهیم که شاید 
اواخر پاییز مجددا شــاهد خیزی از ویروس باشــیم.دکتر 
علیرضا ناجی در گفت وگو با ایسنا، درباره شرایط کرونا در 
کشور، گفت: در حال حاضر شاهد کاهش موارد کووید 19 
در کشور هستیم. به طوری که تعداد موارد مثبت روزانه مان 
بســیار کاهش یافته و موارد بستری هم کاهش یافته و به 
نظر می رسد که اگر اتفاق خاصی رخ ندهد، در روند کاهشی 

موج هستیم.
وی با بیان اینکه البته مطمئنا خیزهای دیگری هم خواهیم 
داشــت، گفت: اگــر ویروس تغییری کند یــا فاصله بین 
واکسیناسیون افراد زیاد شده و ایمنی  ناشی از واکسیناسیون 

یا ابتلا به بیماری، کاهش یابد، احتمال می دهیم که شاید 
اواخر پاییز مجددا شاهد خیزی از ویروس باشیم که ممکن 
است با سویه جدیدی باشد یا اینکه با سویه های موجود این 

اتفاق رخ دهد.
ناجی با بیان اینکه کاهش سیستم ایمنی می تواند شرایط را 
به گونه ای رقم زند که ویروس در بین افراد چرخیده و مجددا 
ابتلا بالا رود، افزود: بر همین اساس ادامه روند واکسیناسیون 
بســیار مهم است. باید سطح پوشش واکسیناسیون را بالا 
بــرده و آن را حفظ کنیم. به طوری که افراد دزهای یادآور 
را تزریق کنند و افرادی هم که هنوز واکسیناسیون شــان 
را تکمیل نکرده اند، تزریق واکسن را کامل کنند.وی ادامه 
داد: موضوع مهم دیگر که باید در شرایط فعلی مورد توجه 
قرار گیرد، واکسیناسیون در کودکان است. در حال حاضر با 
بازگشایی مدارس هم واکسیناسیون در بزرگسالان و تزریق 
دزهای یادآور در افراد دارای بیماری زمینه ای، ســالمندان 

و... مهم است و در عین حال تزریق واکسن در کودکان هم 
بسیار مهم است. در کشور مجوز تزریق واکسن کرونا از سن 
5 سال به بالا وجود دارد و باید در این زمینه مردم تشویق 

شده و برای واکسیناسیون کودکان اقدام کنند.
ناجــی تاکید کرد: باید توجه کرد که کلید ماجرای کووید 
یکی پایش بیماری اســت تا بتوانیم نشانه های خیزهای 
احتمالی بیماری را داشته باشیم که شامل انجام تسست 
و بیماری یابی اســت و دیگری بالا بودن ســطح پوشش 
واکسیناسیون است. به ویژه تزریق دز یادآور که بسیار مهم 
است. در عین حال شرایط بهداشت اجتماعی، استفاده از 

ماسک و رعایت فاصله گذاری و تهویه بسیار مهم است.
وی درباره وضعیت بیماری یابی کرونا در دنیا باتوجه به روند 
کاهشــی ویروس در دنیا، گفت: اکنون در تمام دنیا تعداد 
تست ها کاهش یافته است. البته باید توجه کرد که اطلاعات 
اپیدمیولوژی از طریق تست به دست می آید و وقتی تست 

کاهش یابد، یکسری اطلاعات را از دست می دهیم. در این 
زمینه دو راهکار در دنیا در نظر گرفته شــده است؛ برخی 
کشورها با پایش فاضلاب ها این اقدام را انجام می دهند. به 
طوری که فاضلاب مناطق متعدد را در زمان های مناسب 
گرفته و میزان کمی ویروس را در آن سنجش می کنند و 
اگر مقدار ویروس در منطقه  افزایش پیدا کرده باشد، به این 
معناست که در آن منطقه موارد عفونت دارد زیاد می شود 
که در آن مناطق اقدامات لازم را انجام می دهند. البته ضعف 
این اقدام این است که بیمار را نمی بینیم و فقط بازتابی از 
عفونت را در یک منطقه مشاهده می کنیم. نوع دیگر کار به 
صورت نمونه گیری های رندوم و تصادفی است. به طوری که 
نمونه گیری رندوم از جمعیت می تواند اطلاعات را نسبتا به 
ما بدهد. در این اقدام می توان با شناسایی بیماران، افراد در 
تماس با او و ... را پایش کرد. در کشور ما هم می توان از این 

روش ها استفاده کرد.

 راز محترم بودن همیشگی
احتــرام میزان ارزش و بهایی اســت که 
افراد از ســوی دیگران دریافت می کنند. 
احترام خودبه خود ایجاد نمی شــود و به 
دســت آوردنی است. گرچه گاهی شغل، 
وضعیت مالی، هوش، اســتعداد و توانایی 
افراد موجب افزایش احترام می شــود اما 
برای احترام گذاشتن  چیزهای بیشتری 
وجود دارد. اگر خواهان این هســتید که 
در هر موقعیت اجتماعــی، مورد احترام 
واقع شــوید و جایگاه شما به عنوان یک 
انسان محترم حفظ شود، باید به رفتارتان 
توجه کرده و رفتار مناسبی داشته باشید 
به نکات قابل توجه ای که منجر به کسب 
احترام بیشتر می شود، اشاره خواهد شد.

به موقع در دسترس هستند
افرادی که احترام دیگران را به خو جذب 
می کنند قابل دسترس و مایل به ارتباط 
هستند. آنها از برقراری ارتباط با دیگران 
اجتناب نمی کنند بلکه راهی می سازند 

تا با دیگران ارتباط برقرار کنند.
قدردان هستند

برخی افراد آنقدر درگیر زندگی یا فعالیت هایی 
نیستند که از دیگران تشکر کنند یا یادداشت 
قدردانی بفرســتند به همیــن دلیل احترام 
دیگران را از دست می دهند اما در این میان 
افرادی که احترام دیگران را به خود جذب می 
کنند از تلاش ها یا حــرکات خوب دیگران 

سپاسگزارند و درگیر دنیای خود نیستند.

پرشور و انرژی هستند
این دســته افراد به جای عقاید دیگران 
از قلب خــود پیروی می کنند. آنها برای 
کاری که انجام می دهند آنقدر شوق دارند 
تا دچار تصورات غلط یا عقاید مرسوم افراد 
اطراف خود نشــوند. آنهــا به جای اینکه 
قربانی دنیای اطراف خود باشند به اندازه 
کافی مشــتاق هســتند که احساسات و 
خلاقیت دیگران را تحت تأثیر قرار دهند.

مودب هستند
افرادی که احترام دیگران را به خود جذب 
می کنند درک این را دارند که نیازی به 
درخواســت احترام ندارند و می دانند که 
باید آن را به دست آورند. بنابراین آنها با 
رویکردی محترمانه با هر کســی که می 
توانند ارتباط برقرار می کنند و هیچ کس 
را متمایز نمی کنند و مایلند با هر کسی 

که می بینند محترمانه رفتار کنند.
به انتقادات درست پاسخ می دهند

آن ها بــه هر نظر یا انتقادی که وارد می 
شود با عجله یا عجولانه پاسخ نمی دهند 
و می دانند که برای رســیدن به جایگاه 
بالاتر باید تلاش کنند و در نحوه پاســخ 
بــه منتقدان یا مخالفــان درایت دارند و 
حتی گاهی اوقات با عدم پاســخگویی به 
آنها نشان می دهند که چقدر بالغ هستند.

به آنچه می گویند عمل می کنند
افرادی که محترم هستند نه چیزی می 

گویند و نــه کار دیگری انجام می دهند. 
آنها می دانند که زندگی شــان منعکس 
کننده چیزی است که موعظه می کنند 
و از طریق اعمال و گفتار خود به دیگران 

الهام می بخشند.
سازگار هستند

آنها فقط با یک عمل منحصر به فرد پیروز 
نمی شوند و احترام به دست نمی آورند. 
در عوض آنها برای بهتر شدن تلاش می 
کنند و برای رسیدن به اهداف بالاتر ادامه 
مــی دهند، خــواه در ورود به یک حوزه 
جدید باشــد یا به چالش کشیدن خود 

برای تلاشــی متفاوت در حــوزه کاری، 
مطمئن می شــوند که خود را به سمت 

موفقیت بالاتری سوق می دهند.
به موقع حاضرند فداکاری کنند

افرادی که احتــرام دیگران را جذب می 
کننــد تصویر بزرگ تری از شــخصیت 
خود ندارند و مــی خواهند کاری مثبت 
برای افراد پیرامون خود انجام دهند و این 
ممکن است به معنای مسئولیت پذیری 

باشد بنابراین شجاعانه رفتار می کنند.
به جای مشکلات بر راه حل ها تمرکز 

می کنند
آنها دائماً در جستجوی پاسخ هایی هستند 
که چگونه خود و اطرافیان را خوشــحال 
کنند و به جای اینکه نقش قربانی را بازی 
کنند، می دانند که به خودشان بستگی 

دارد که محیط خود را بهبود دهند.
منضبط هستند

این افراد می دانند که متعهد شدن به هر 
کاری به این معنی اســت که باید منتظر 
پاداش باشند و نمی خواهند از مسیرهای 
غیرقانونی یا کوتاهتر به مقصد خود برسند 
و در عوض به ســراغ چیزی می روند که 

عالی باشد.
آرامش دارند

افرادی که احترام دیگران را به خود جذب 
می کنند وقتی عصبانی هســتند هرگز 
آرامش خود را از دســت نمــی دهند و 

همیشه خود را بدون توجه به شرایط آرام 
نشان می دهند. آنها لحن، حالات چهره 
و زبان بدن خــود را کنترل می کنند تا 
هیچ کس نتواند تشخیص دهد که چقدر 

از شما عصبانی هستند.
شنونده خوبی هستند

همه افراد به کسانی که کمتر حرف می 
زنند و بیشــتر گوش مــی دهند احترام 

بیشتری قائل هستند.
سخت کوش هستند

اگر در کار خود خوب باشــید همیشــه 
مورد احتــرام خواهید بود. اگر از کار فرار 
کنید، دیگران همیشه شما را سرزنش می 
کنند پس باید سخت کار کنید تا به طور 

خودکار مورد احترام قرار بگیرید.
اشتباه را می پذیرند

برخی افراد منیت دارند حتی اگر بدانند 
اشــتباه می کنند هرگز بــه آن اعتراف 
نخواهند کرد. چنین افرادی خیلی سریع 
احترام خود را از دست می دهند پس اگر 
می خواهید مورد احترام قرار بگیرید باید 
لحظه ای که مرتکب اشــتباه می شوید 
اعتراف کنید و همچنین برای اصلاح آن 

داوطلب شوید و به دنبال راه حل باشید.
اعتماد به نفس دارند

هرگز خودتان را دست کم نگیرید، افراد 
محترم همیشه اعتماد بنفس دارند و حتی 

اگر اشتباه کنند روی آن کار می کنند.

افرادی که احترام 
دیگران را به خود جذب می 
کنند درک این را دارند که 
نیازی به درخواست احترام 
ندارند و می دانند که باید 
آن را به دست آورند. 
بنابراین آنها با رویکردی 
محترمانه با هر کسی که 
می توانند ارتباط برقرار 
می کنند
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بازیگر لبنانی همبازی پیمان معادی شد
کیدا رمضان بازیگــر لبنانی، همبازی پیمان 
معادی در ســریال »بلیط یک طرفه« ساخته 

پوریا حیدری اوره شد.
به گــزارش  روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
روابط عمومی ســریال، »بلیط یک طرفه« به 
نویسندگی و کارگردانی پوریا حیدری اوره به 
زودی در کشــور ترکیه کلید خواهد خورد و 
»کیدا رمضان« بازیگر لبنانی _ آلمانی در این 

اثر نقش آفرینی خواهد کرد. 
این بازیگر ســینمای آلمان پیــش از این در 
ســریال )Blocks 4( به کارگردانی ماروین 

کرن ایفای نقش کرده اســت و جوایز معتبری از جمله )Grimme-Preis(، جایزه 
بهترین بازیگری مرد از هیئت داوران مطبوعات فرانسه را دریافت کرده است. 

»بلیط یکطرفه« از اواخر مهرماه کلید خواهد خورد. پیش از این پیمان معادی به عنوان 
بازیگر نقش اصلی این سریال و ارکان پتککایا به این پروژه اضافه شدند.

این ســریال ۸ قسمتی و محصول مشترک ترکیه و ایران، در ژانر پلیسی معمایی در 
ترکیه فیلمبرداری می شــود و تمامی صحنه های آن در این کشور با حضور بازیگران 

ایرانی، ترک، عرب و آمریکایی خواهد بود.

طولانی ترین تشویق ایستاده برای بلندترین 
فیلم ونیز

فیلم »بلونــد- BLONDE« به کارگردانی 
 Andrew Dominik - اندرو دامینیــک
اســترالیایی بلندترین فیلم بخــش رقابتی 
جشنواره فیلم ونیز شب گذشته و در نخستین 
اکران خود مورد تشویق  ایستاده 14 دقیقه ای 
حاضران قرار گرفت که طولانی ترین استقبال 

در میان دیگر آثار اکران شده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، در فیلم بلوند که برداشتی تخیلی از 
 Ana - اســت، آنا سلیا د آرماس کاسو Marilyn Monroe -زندگی مریلین مونرو

Celia de Armas Caso نقش مونرو را بازی می کند.

این بازیگر در حالی که بلوند به مدت 14 دقیقه از سوی حاضران مورد تشویق  ایستاده 
قرار می گیرد اشک ریخت.

حاضران بازی این بازیگر 34 ساله کوبایی - اسپانیایی را فوق العاده توصیف کردند.
به نوشته دیلی میل، بلوند، پنجشنبه شب نقدهای مثبت منتقدان را به دنبال داشت و 

تماشاگران تحت تأثیر این فیلم قرار گرفتند.
بلوند، یک فیلم 166 دقیقه ای درام روان شــناختی زندگی نامه ای آمریکایی است که 
از رمان داســتانی تاریخی به همان نام اثر جویس کارول اوتس از سال ۲۰۰۰ اقتباس 

شده است.
 Bobby Cannavale - بابی کاناوله ،Adrien Brody - در این اثر آدرین برودی
و جولیان نیکلسون - Julianne Nicholson در نقش های مکمل ظاهر می شوند. 
بیشتر فیلم به صورت سیاه و سفید فیلمبرداری و قسمت هایی از آن به صورت رنگی 

تنظیم شده است.
دده گاردنر، جرمی کلاینر، تریســی لاندون، برد پیت و اســکات رابرتسون به عنوان 

تهیه کنندگان این فیلم حضور دارند.
پیشتر، جشنواره فیلم ونیز که در هفتاد و نهمین دوره از برگزاری خود به طولانی ترین 
ســال این رویداد شهرت پیدا کرده، تشویق طولانی دو فیلم دیگر را نیز شاهده بوده 
است؛ بنشی ها )ارواح اینیشرین( ســاخته مک دوناغ با تشویق بیش از 1۲ دقیقه ای 

همراه شد.
فیلم پسر ساخته جدید فلورین زلر و با بازی آنتونی هاپکینز نیز با تشویق ایستاده 1۰ 

دقیقه ای حضار تحسین شد.

»ابلق« صدرنشین ماند
فیلم »ابلق« در ســومین هفته نمایش خود 
با فــروش 1۰۲ هزار قطعه بلیــت به ارزش 
1۰ میلیارد و 3۸9 میلیون تومان، توانســت 

صدرنشین گیشه بماند.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
باشــگاه خبرنگاران جوان، سینمای ایران این 
هفته در مجموع 434هزار مخاطب داشــت 

که این مقدار نســبت به هفته گذشــته افزایش یافته است. از این رو فیلم »ابلق« به 
کارگردانی نرگس آبیار در سومین هفته نمایش خود همچنان در صدر جدول فروش 
ســینما ها ماند. »ابلق« با فروش 1۰۲ هزار قطعــه بلیت به ارزش 1۰ میلیارد و 3۸9 

میلیون تومان، توانست مخاطبان بسیاری را به سوی خود بکشد.
»دوزیســت« به کارگردانی برزو نیک نژاد، در هفته چهارم نمایش با فروش 316 هزار 
قطعه بلیت به ارزش 11 میلیارد و 479 میلیون تومان توانست رتبه دوم جدول فروش 
سینما ها را از آن خود کند.فیلم سینمایی »انفرادی« اثر سیدمسعود اطیابی توانست 
با فروش یک میلیون و 9۰۰ هزار قطعه بلیت به ارزش 63 میلیارد تومان را به فروش 
برساند و در رتبه سوم جدول سینما ها قرار گیرد.»انیمیشن پسر دلفینی« به کارگردانی 
محمد خیر اندیش توانســته 93 هزار قطعه بلیط به ارزش ۲ میلیارد و 773 میلیون 

تومان را به فروش برساند و رتبه چهارم جدول فروش سینما ها را از آن خود کند.
فیلم »تی تی« ساخته آیدا پناهنده با جذب 5۲1 هزار تماشاگر و فروش 17 میلیارد و 

3۰۰ میلیون تومانی، در رتبه پنجم جدول فروش هفتگی قرار گرفت.

دادخواهی پرویز پرستویی برای مردمانی که 
شناسنامه ندارند

بازیگر ســلطان صحنه اســت. گروه اجرایی 
همه تــوان کار خود را به کار می بندد تا همه 
کوشش هایش در قالب بازی بازیگر دیده شود 
اما پرویز پرســتویی و گروه اجرایی موسیقی 
نمایش »علمدار« دل در گرو کسانی دارند که 
دیده نمی شوند؛ کسانی که حتی شناسنامه و 

هویتی ندارند.
پرویز پرستویی این شب ها به عنوان راوی در موسیقی نمایش »علمدار« در تالار وحدت 
روی صحنه رفت. اثری که قرار است همه عواید فروش آن به هموطنان نیازمندمان در 
منطقه سیستان و بلوچستان تعلق بگیرد.پرستویی همزمان با اجرای این اثر در گپ و 
گفتی نه چندان بلند با ایسنا از دغدغه هایش برای کمک به مناطق محروم کشورمان 
می گوید، از مردمانی که حتی شناسنامه ندارند و متاسف است که دادخواهی ها برای 
حل مشــکل این مردمان هنوز به گوش مسئولان نرسیده است.این هنرمند هرچند 
مانند بسیاری از هم کیشان تئاتری خود مدتی از صحنه دور بوده اما دلش با تئاتر بوده 
است و در پاسخ به اولین پرسش ما که چرا در این سال ها از صحنه دور بوده، می گوید: 
»دور نیستم، تئاتر خانه اول و آخر من است و هر کاری هم که بکنم، آخرین کارم تئاتر 
خواهد بود. این هنر برایم قداست خاصی دارد اما در این سال ها فرصتی پیش نیامده 
که بخواهم کار کنم. بیشــتر درگیر کار تصویر بوده ام ولی این به معنی آن نیست که 
دیگر تئاتر کار نکنم بلکه قطعا در فرصت مناسب باز به خانه خودم باز خواهم گشت.«

خبر

نویدمحمدزاده ممنوع الکاری راتکذیب کرد

۲۰ کشور فیلم هایشان را به اسکار معرفی کردند

عصر پنجشنبه گذشــته کنفرانس خبری 
فیلم »شــب، داخلی، دیوار« ساخته وحید 
جلیلوند در جشــنواره ونیز دوره هفتاد و 
نهم با حضور وحیــد جلیلوند کارگردان و 
فیلمنامــه نویس، نوید محمــدزاده، دایان 
حبیبی بازیگران فیلم و علی جلیلوند تهیه 

کننده کار برگزار شد.
بــه گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و 
به نقــل از روابــط عمومی فیلــم نوید 
محمــدزاده در ابتــدای ایــن کنفرانس 
رســانه ای در مورد حواشــی پیش آمده 
پــس از فیلم »برادران لیــلا« و ممنوع 
الفعالیت شــدنش گفت ترجیح می دهد 
بــه احترام عوامل فیلم »شــب، داخلی، 
دیوار« فقط به این یک ســوالِ خارج از 

موضوع فیلم جواب دهد.

این بازیگر تاکید کرد: هیچ چیز رسمی در 
این باره اعلام نشــده است و من در حال 
حاضر در حال بازی در ســریال »آکتور« 

نیما جاویدی هستم.
ســپس در ادامه نشســت نوید محمدزاده 
درباره رسیدن به نقش علی در فیلم »شب، 
داخلی، دیــوار« گفت: من و دایان هرکدام 
قوانیــن مختلفی در مرحلــه پیش تولید و 
فیلمبرداری داشــتیم. من در مدت دو ماه 
نزدیــک 17 کیلو وزن کم کــردم. ضمناً 
تمرین های ندیدن زیادی داشتیم، من در 
این مدت تنها یک بار لوکیشــن را دیدم و 
تجربه تاثیرگذاری بود و باعث شد به نوید 

حقیقی بیشتر نزدیک شوم.
او درباره تجربه اولین تماشای فیلم در دفتر 
برادران جلیلوند بیان کرد: پس از تماشای 

فیلم، یکی دو ساعتی را در سکوت گذراندم. 
هیچ حرفی نزدم و وقتی به همراه همسرم 
فرشــته )حسینی( به بیرون رفتم، یک آن 

شروع کردم به گریه کردن. او به من گفت 
چه احساســی داری، گفتم تمام رویاهای 
من بعد از ورود به بازیگری در این فیلم به 

واقعیت مبدل شد و خیلی خوشحالم که در 
این فیلم نقشی داشتم.

دایان حبیبی نیز درباره چگونگی ورودش 
به این فیلم گفت: من دو سال شاگرد آقای 
جلیلوند بودم و دو سالی در دفتر ایشان کار 
می کردم. من با وجود گذشــت دو سال از 
روند تولید فیلم هنوز یک ورق از فیلمنامه 

این کار را نخوانده ام.
ایــن بازیگر اضافه کرد: تنهــا یک بار این 
فیلمنامه را در شــبی کــه وحید جلیلوند 
برای معرفی فیلم همه ما را کنار هم جمع 
کرد، شــنیدم. او از همه خواســت اتاق را 
ترک کنند و به من به گفت تو نقش لیلا را 
در فیلم بازی خواهی کرد. من به او گفتم با 
توجه به لحن حرف زدن لیلا متوجه شدم 

که من برای این نقش انتخاب شده ام.

شــمار کشــورهایی که فیلم منتخب خود 
را برای شــرکت در رقابــت بهترین فیلم 
بین المللی اســکار ۲۰۲3 معرفی کردند به 

۲۰ رسید.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از مهر، الجزایر، یونان، مجارستان، اسلوونی، 
تونس و اوکراین کشورهایی هستند که در 
روزهای اخیر فیلم های منتخب خود را برای 
شرکت در رقابت اسکار نود و پنجم معرفی 

کرده اند.
اوکراین با فیلم »کلوندایک« ساخته مارینا 
ار گورباخ به اسکار می رود. این درام جنگی 
پیــش از این جایــزه بهتریــن کارگردانی 
ســینمای جهان را از جشــنواره ساندنس 
گرفتــه و در برلیناله جایــزه پانوراما و در 
ســارایوو هم جایزه بهترین کارگردانی را از 

آن خود کرده است.
 مجارستان با »محاصره« ساخته آدام توسر 
به اسکار می رود. این درام تصویرگر ماجرایی 
واقعی از اولین نخســت وزیر منتحب این 

کشور را در یک مقطع تاریخی است. 
یونان بــا »میدان های مغناطیســی« وارد 

اسکار شده است. این فیلم ساخته یورگوس 
گوسیس و درباره سفر خیابانی ۲ نفر برای 
دفن یک میدان فلزی مرموز است و موفق به 

کسب چند جایزه از جوایز سینمایی آیریس 
شده اســت. الجزایر با »برادران ما« ساخته 
راچید بوچارب به اسکار می رود. این کشور 

اولین بار در ســال 1969 در اسکار حضور 
یافت و همان ســال با فیلم »زد« ســاخته 
کوســتا گاوراس برنده اســکار شد. الجزایر 

تاکنون ۲1 بار در این رقابت شــرکت کرده 
است. اســلوونی فیلم »ارکســتر« ساخته 
ماتوژ لوزار را به اســکار معرفی کرده است. 
این فیلم داستانی درباره اعضای پرشور یک 
ارکستر بادی را برای حضور در یک جشنواره 

موسیقی در اتریش را تصویر می کند.
تونس بــا »زیر درختان انجیر« به اســکار 
می رود. این فیلم ســاخته اریگ ســحیری 
درباره زندگی گروهی از زنان تونســی است 

که شغلشان انجیرچینی است.
 پیشتر برزیل فیلم »مریخ یک« و بلغارستان 
فیلم »مادر« را به عنــوان نماینده خود در 
رقابت بهترین فیلم بین المللی اسکار ۲۰۲3 
معرفی کرده اند.کانادا، اکوادور، آلمان، ایرلند، 
ژاپن، لتونی، پاناما، لهســتان، کره جنوبی، 
ســوییس، تایوان و اروگوئه هم نمایندگان 

خود را به اسکار معرفی کرده اند.
فهرســت نهایی متشــکل از 15 نامزد ۲1 
دسامبر اعلام می شود و پنج نامزد نهایی ۲4 
ژانویه معرفی می شوند. نود و پنجمین دوره 
جوایز اسکار 1۲ مارس ۲۰۲3 در دالبی تیاتر 

لس آنجلس برگزار می شود.

سکوت »قلقلی« اینبار اما واقعی؛

این نیز بگذرد ...
درســت زمانی که کودک بودیم و تنها ۲ 
شبکه بیشتر نداشتیم، وقتی از مدرسه می 
آمدیم، یکی از برنامه های ثابت رده سنی 
ما »بازی، شادی، تماشا« بود که پسر بچه 
ای با کلاه و لباس هایی رنگارنگ در قاب 
تصویر ظاهر می شــد و با ایما و اشــاره و 
حرکات دست و صورت پیام خود را منتقل 
می کرد. درســت همــان نقش محبوب 
»قلقلی« که همه بچه های دهه شصت با 
او خاطرات زیادی دارند. اکنون اما شهرام 
لاسمی، بازیگر برنامه های کودک که بیشتر 
با شــخصیت »قلقلی« معروف شد، سال 
هاســت از تلویزیون دور شده و همچون 
کاراکتر معروفش سکوت کرده است. او تنها 
سرگرمی اش اجرای تئاتر در شهر مشهد 
برای کودکان است. به قول خودش دیگر 
مخاطب میلیونی ندارد و مخاطبش چند 
نفری شده است اما همین هم برایش کافی 
است و به آرامی می گوید: این نیز بگذرد...  
او دلیل فاصله اش از تلویزیون را بی توجهی 

مدیران صداوسیما عنوان می کند.
من سالهاست از تلویزیون دور هستم

به گــزارش روزنامه »صبــح امروز«؛ این 
بازیگر برنامه های کودک در گفت وگویی 
با ایسنا درباره دلیل دوری اش از تلویزیون 
و گله اش از مدیران ســازمان صداوسیما 

را با این عبــارت آغاز کرد که می گویند 
شهرام لاسمی مگر وجود دارد؟!

لاسمی گفت: من سالهاست از تلویزیون 
دور هســتم و اصلا دوســت ندارم با این 
رسانه همکاری کنم. مردم همیشه به من 
لطف دارند که سراغم را می گیرند اما من 
مقصر نبودنم نیستم. آنقدر حضورم کتمان 
شده که حتی در جایی از مدیری شنیدم 
که گفت شهرام لاسمی مگر وجود دارد؟!

خیلی وقت است مرا کتمان می کنند
او از دلتنگــی حضــور در برنامــه های 
کودک گفت و در این زمینه به شخصیت 
»قلقلی« اشــاره کرد. لاسمی یادآور شد: 
معلوم اســت که من هم دلم برای قلقلی 
و برنامه هــای دیگرم تنگ شــده اما این 
خواست من نیست. متاسفانه خیلی وقت 
است دیگر مرا نمی بینند. من از دهه 6۰ 
کارم را در تلویزیون شروع کردم و آخرین 
کارم در تلویزیون ســال 99  »اتل متل 
تماشا« با خانم سارا روستاپور بود. بعد از 
آن هر چه به صداوسیما طرح ارائه کردم 
قبول نکردند و من هــم از تهران فاصله 
گرفتم و الان چند ســالی اســت که در 
شهر مشهد زندگی می کنم. قبلا در یک 
اجتماع بزرگ تر بودم الان در یک اجتماع 
کوچک تر فعالیت دارم. تدریس می کنم، 

برای کودکان کار تئاتر می کنم و خودم را 
اینگونه سرگرم کرده ام.

دلتان می خواهد به تلویزیون برگردید؟
او در پاســخ به اینکه اگر از شــما برای 
همکاری مجــدد در حوزه کودک دعوت 
شود دلتان می خواهد دوباره به تلویزیون 
برگردیــد؟ تصریح کرد: بعید می دانم مرا 
بپذیرنــد چون اگر می خواســتند هرگز 
چنین رفتاری با من نمی کردند و طرحم 
را داخل سطل زباله نمی انداختند. وقتی 
ایــن رفتار را با من کردنــد یعنی وقتت 
گذشته و دوره ات به پایان رسیده است! 
در صورتــی کــه همه می داننــد ما در 
زمان جنگ و موشــک باران در استودیو 
برای کودکان دهــه 6۰، 7۰ و ۸۰ برنامه 
ضبط می کردیم امــا الان که بچه های 
امــروزی نیاز دارند تا فرهنگ ایرانی را به 
آنها آموزش بدهیم تا سراغ فرهنگ های 
غرب نروند، متاســفانه ما را نمی بینند و 
کتمان می کنند. آنها می گویند مگر شهرام 
لاسمی وجود دارد، اصلا چه کسی است؟!

آن زمان ارتباطم میلیونی بود اما الان 
ارتباطم چند نفری است

لاسمی سپس در واکنش به وعده رئیس 
صداوسیما مبنی بر بازگشت چهره های 
فراموش شده به تلویزیون، اینگونه گفت: 

فعلًا که به من پیشنهادی نشده، اگر بشود 
می توانم فکر کنم. من بچه ها را همیشه 
دوســت داشــتم و آنها تمام زندگی من 
هستند. آن زمان در یک اجتماع و رسانه 
میلیونی بودم اما الان در شــهر مشهد با 
تعداد کم برای بچه ها تئاتر کار می کنم، 
کارگردانی و بازی می کنم. فن بیان برای 
بچــه ها تدریس می کنم و کلًا ارتباطم با 
بچه هاســت. آن زمان ارتباطم میلیونی 
بود اما الان ارتباطم چند نفری است که 
مهم نیست این نیز بگذرد. متاسفانه حتی 
کارگــردان ها و تهیه کننده های قدیمی 
سینما هم دیگر سراغی از من نمی گیرند 

و من نمی دانم دلیلش چیست.
بچه ها خیلی وقت است از تلویزیون 

ایران فاصله گرفته اند
این بازیگر برنامه های کودک همچنین در 
پاسخ به این پرسش که »با تمام دلخوری 
ها آیــا توصیه ای به مدیران تلویزیون در 
حوزه کودک دارید؟« خاطرنشــان کرد: 
اگر دغدغه شــان مردم و کودک باشــد 
قاعدتاً حرکتی انجام می دهند ولی وقتی 
دغدغه شان نیست من چه توصیه ای می 
توانم داشته باشم؟ آنها باید دغدغه این را 
داشته باشند تا به گونه ای برای فرزندان 
این نسل برنامه ســازی کنند که آنها را 

پای تلویزیون بنشانند و دوباره با تلویزیون 
آشــتی بدهند، نه اینکه بچه ها به سمت 
شــبکه های اجتماعی و ماهــواره بروند. 
متاســفانه الان دیگر بچه ها از تلویزیون 
فاصلــه گرفته اند. باید ببینند چطور می 
توانند جذابیت ایجاد کنند که دوباره مردم 
را با تلویزیون آشــتی بدهند. متاســفانه 
حرف های ما به گوش کســی نرسیده و 
نمی رســد. شما عزیزان خبرنگار زحمت 
مصاحبه می کشید، دغدغه دارید اما باور 

کنید مدیران دغدغه شان این نیست.
شهرام لاســمی صحبت هایش را اینطور 
پایان داد: »من همیشــه آمادگی خدمت 
برای بچه ها را دارم اما اینکه با تلویزیون 
کار کنم را نمی دانم، مگر اینکه کم لطفی 
این همه سال را جبران کنند که آن هم 

بعید می دانم.«
به گزارش ایســنا، شهرام لاسمی، بازیگر 
برنامه های کودک تلویزیون اســت. او به 
خاطر ایفای نقش شــخصیت تلویزیونی 
قلقلی شناخته شــد. اولین بازی لاسمی 
در نوجوانی در برنامه بازی شــادی تماشا 
بود. او بعــد از بازی در چند تله تئاتر، به 
برنامه خردســالان »بازی شادی تماشا« 
در گروه کودک و نوجوان شبکه دو سیما 

دعوت شد.
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تصویب اصلاح تبصره ماده 5 قانون تاسیس 
شورای عالی معماری و شهرسازی 

عضو شورای عالی اســتان ها به عنوان طراح 
طــرح اصلاح تبصره ماده 5 قانون تاســیس 
شورای عالی معماری و شهرسازی از تصویب 

آن خبر داد.
به گزارش صبح امروز، موســی الرضا حاجی 
بگلو در گفت و گویی پیرامون مصوبه شورای 
عالی اســتان ها اظهار کرد: طرح دو فوریتی 

اصلاح تبصره ماده 5 قانون تاسیس شورای عالی معماری و شهرسازی طی هفته های 
اخیر از طرف اینجانب در شورای عالی استان ها مطرح شده بود؛ ماده 5 کمیسیونی با 
عنوان کمیسون ماده 5 دارد که در خصوص طرح های تفصیلی شهرها می باشد که در  
تبصره این ماده شــهرداری تهران مستثنی شده بود و دبیرخانه کمیسیون ماده 5 در 

شهرداری تهران تشکیل می شود. 
نایب رئیس و سخنگوی شورای اسلامی شهر مشهد بیان کرد: با اصلاح این تبصره به 
جز شهرداری تهران شهرداری های سایر کلانشهرها همانند تهران، دبیرخانه کمیسیون 
ماده 5 در شهرداری کلانشهرها تشکیل خواهد شد که باعث کاهش بروکراسی اداری و 

تسریع در بررسی طرح های تفصیلی و سایر امور در این خصوص خواهد شد.
وی افزود: طرح دو فرویتی اصلاح تبصره در صحن علنی شورای عالی استان ها مطرح 

و پس از ارائه توضیحات به سایر اعضای شورا، با موافقت حداکثری به تصویب رسید.
نایب رئیس شورای اسلامی شهر مشهد مقدس بیان کرد: شورای عالی استان ها پس از 
مجلس شورای اسلامی و دولت تنها نهادی است که می تواند به صورت مستقیم طرح 
به مجلس ارائه دهد، بدین جهت طرح دو فوریتی که امروز در شورای عالی استان ها 
به تصویب رســید طی روزهای آتی به جهت ســیر مراحل قانونی، به مجلس شورای 

اسلامی ارسال می گردد.
حاجی بگلو گفت: در این راستا دبیرخانه کمیسیون ماده 5 در شهرداری های کلانشهرها 
مستقر گردیده و شهردار به عنوان رئیس دبیرخانه منصوب می گردد؛ این اصلاح اتفاق 
بزرگ و خوبی اســت مشکلاتی که کلانشــهرها در ماده 17 قانون درآمدهای پایدار 
شهرداری ها و دهیاری های کشور با آن مواجه بودند، با اصلاح تبصره رفع شده و نگرانی 

در این حوزه نخواهیم داشت.

تقلید کورکورانه معماری مسکونی مشهد از 
معماری نئوکلاسیک غربی

به گــزارش صبح امروز، الهه ســادات ذوقی 
حســینی، رئیس مرکز پژوهش های شورای 
اسلامی شهر مشهد شامگاه گذشته در نشست 
هم اندیشــی »تحقق معماری و شهرسازی با 
هویت اســلامی- ایرانی« اظهار کرد: در حال 
حاضر غالب معماری مسکونی مشهد، معماری 
کیچ اســت که تقلید کورکورانه از معماری 

نئوکلاســیک غربی است؛ بی شــک راه حل برون رفت از بحران بی  هویتی معماری 
معاصر مشهد، انتخاب رویکرد ایرانی- اسلامی است.

رئیس مرکز پژوهش های شورای اسلامی شهر مشهد ادامه داد: به نظر می رسد در میان 
صاحب نظران معماری، اتفاق نظر در مورد معماری اسلامی وجود ندارد، و همچنین 
تعبیر درستی هم از معماری اســلامی- ایرانی وجود ندارد؛ سرفصل دروس معماری 
اســلامی که در دانشگاه  تدریس می شود، نیاز به بازنگری دارد، در حال حاضر عمدتا 
رویکرد تاریخی کالبدی در معماری ایران به عنوان معماری اسلامی تدریس می شود.

عضو هیات علمی دانشکده معماری دانشگاه آزاد اسلامی تاکید کرد: اگر شما یک بنایی 
را بسازید که ظاهر آن با معماری ایرانی باشد، اما در آن اتلاف انرژی صورت بگیرد یا 
اینکه مظاهر آن بســیار زیبا باشد، اما اصولی نباشد و با یک زلزله چند ریشتری فرو 
بریزد، مسلما منطبق بر اصول معماری ایرانی نیست. انطباق با اقلیم و نیارش از اولین 

اصول معماری ایرانی است.
وی افزود: همچنین اگر این ساختمان محرمیت اطراف را مورد هجمه قرار دهد و یا از 
تابش خورشید بر روی ساختمان همسایه جلوگیری کند و سهم همسایه از خورشید را 
ضایع کند و به طور کلی رفتار اسلامی نداشته باشد، دیگر نمی  توان به این ساختمان، 
معماری اســلامی گفت؛ معماری اسلامی فرامکانی و فرازمانی بوده و به کالبد خاصی 
محدود نمی  شود. گنبد و طاق و قوس و آجر و کاشی از مظاهر معماری ایرانی است.

توجه توامان بر هر دو وجه اسلامی و ایرانی هویت در تحقق تمدن نوین اسلامی
عبدالحمید نقره کار در این نشســت هم اندیشــی  اظهار کرد: رویکرد کلی اسلام در 
تمدن ســازی از دو بعد نظری و عملی قابل بررسی است؛ مکتب اسلام از بعُد نظری 
کاملًا آرمانگرا، تعالی جو و حق گراست و هیچگونه »خلل و ضعف« فرهنگی و اخلاقی 

را نمی پذیرد. 
وی افزود: از بعُد عملی نیز کاملًا واقع گرا، موقعیت شــناس و مخاطب شناس است 
و مبتنی بر نیت انســان ها تلاش میکند »واقعیت های موجود« را در حد توان اصلاح 

نموده و »به شرایط مطلوب« تغییر دهد.
مدیر قطب علمی معماری اســلامی بیان کرد: رشته معماری و شهرسازی دارای دو 
بعد مهندســی و هنری است، بعد مهندســی مبتنی بر علوم تجربی است و رعایت 
اســتانداردها و سرانه ها را الزامی می داند؛ بعد هنری مبتنی بر علوم انسانی است و با 
ایده ها و ایده آل های هنرمندان و مخاطبان و زیبائی شناسی آن ها سر و کار دارد؛ نکته 
حائز اهمیت آنکه به تعداد مکاتب بشــری و ادیان در خصوص بعد هنری معماری و 

شهرسازی اختلاف نظر وجود دارد.
نقره کار تصریح کرد: معماری و شهرســازی مبتنی بر فرهنگ اسلامی به معنای آباد 
کردن حکیمانه فضا و محیط زیست انسان ها، با عناصر طبیعي و مصنوعی، متناسب با 
نیازهاي مادي انسان ها و نیز بسترسازی نیازهای روحی ، تکاملی و اختیاری آن هاست.

وی در پایان بیان کرد: لازمه تحقق تمدن نوین اســلامی توجه توامان بر هر دو وجه 
اسلامی و وجه ایرانی هویت است.

نمایشگاه ملزومات مدارس در 
خراسان شمالی برگزار می شود

مدیــر کل صمت خراســان شــمالی از برگزای 
نمایشگاه ملزومات مدارس در این استان خبر داد.

حسین حاجی بگلو در گفت و گو با ایسنا اظهار 
کرد: در آســتانه آغاز ســال تحصیلی جدید، 
نمایشگاه عرضه مستقیم کالا و ملزومات دانش 
آموزان و مدارس در هفتــه اول مهرماه برگزار 
می شود و انواع نوشت افزار، کیف، کفش و... در 

این ایام زیر نظر بازرسان حمایت از حقوق مصرف کنندگان در این نمایشگاه عرضه می شود.
وی افزود: جلوگیری از افزایش بی رویه قیمت ها بر اساس تامین نیازهای واقعی، تنظیم بازار 
محصولات از طریق حمایت و ایجاد بســترهای مناسب عرضه و فروش محصولات متنوع 
و اســتاندارد تولیدکنندگان و عرضه کنندگان داخلی و ترویج فرهنگ استفاده از کالاهای 

ایرانی از اهداف عمده برگزاری این نمایشگاه است.
وی همچنین از توزیع 65 میلیون جلد دفتر 4۰ برگ در فروش فوق العاده در اواخر شهریور 

ماه در سراسر کشور خبر داد.
حاجی بگلو در خصوص چگونگی توزیع این دفاتر گفت : 65 میلیون جلد دفتر 4۰ برگ با 
نرخ مصوب در فروشگاه های  فروش فوق العاده  توزیع می شود که این فروش فوق العاده در 

اواخر شهریور ماه برگزار می شود.
وی بیــان کرد: واحدهای تولیدی که فروش آنها از تولید به مصرف اســت در این فروش 

فوق العاده حضور دارند.

شهر
در 

خبر

مدیر فرهنگســرای گفت وگو شهرداری 
مشــهد گفت: نوجوانان پســر 11 تا 16 
سال جهت خدمت رســانی در چایخانه 
حضرت قاسم)ع( ویژه پنج روز دهه آخر 
صفــر، می توانند کلمه مانا را به شــماره 

1۰۰۰1۰۸ پیامک کنند.
محمــود خدیــوی در خصــوص طرح 
چایخانــه حضرت قاسم ابن الحســن)ع( 
اظهار کرد: یکی از اهداف طرح مانا، ایجاد 
بســترهای اجتماعی واقعی برای حضور 
و نقش آفرینی نوجوانان با هدف کســب 

تجربه های جدید است.
وی ادامــه داد: در ایــن رابطه با کمک 

همکاران مان در فرهنگسرای گفت وگو، دبیرخانه طرح مانا، منطقه یک شهرداری مشهد، سازمان فرهنگی شهرداری 
مشهد، مدیریت شهری و تشکل های فرهنگی، چایخانه قاسم بن الحسن)ع( با معماری ویژه و مهندسی خاص در کمتر 

از 4۰ روز، طراحی و ساخته شده است.
مدیر فرهنگسرای گفت وگو شهرداری مشهد در مورد ویژگی این چایخانه خاطرنشان کرد: یکی از ویژگی های خاص 
این موکب، خدمت رسانی نوجوانان پسر 11 تا 16 ساله به زائرین و مجاورین حریم رضوی است؛ که برای اولین بار 

در کشور، مجموعه ای ویژه برای این عزیزان احداث شده و به بهره برداری می رسد.
خدیوی در خصوص نحوه خدمت رســانی نوجوانان در این چایخانه بیان کرد: نوجوانانی که علاقه مند به حضور در 
چایخانه قاسم بن الحسن)ع( و خدمت رسانی به عموم شهروندان هستند، می توانند کلمه مانا را به شماره 1۰۰۰1۰۸ 
پیامک کنند تا در اســرع وقت از طرف فرهنگســرای گفت وگو و دبیرخانه طرح مانا با این عزیزان جهت هماهنگی 

تماس حاصل شود.
خدیوی ضمن اشاره به حضور نوجوانان در سایر تشکل های مذهبی برای حضور در این چایخانه تصریح کرد: کلیه 
تشکل های مذهبی، مساجد، هیئات، مدارس و کانون های فرهنگی نیز می توانند جهت حضور نوجوانان پسر 11 تا 
16 ساله خود در چایخانه و کسب تجربه های شیرین خدمت رسانی توسط آن ها، به صورت گروهی ثبت نام کرده و در 

شیفت های چایخانه جهت خدمت رسانی به زائران و مجاوران امام مهربانی ها، حضور پیدا کنند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شهرداری مشهد، وی با بیان اینکه حضرت قاسم ابن الحسن)ع( الگویی برای نوجوانان 
بود، افزود: مزین شــدن این چایخانه به نام حضرت قاسم بن الحسن)ع( نیز یکی از عنایات و زیبایی های خاص این 

چایخانه است و امیدواریم که نظرات خاص حضرت قاسم شامل حال تمامی نوجوانان جهان اسلام شود.
 چایخانه حضرت قاسم)ع( در عرصه میدان شهدا برپا شده است.

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی خراسان رضوی ایجاد اشتغال 
برای دانشجویان را از دغدغه های بزرگ این نهاد دانست 
که مولفه اصلی آن فراهم نمودن شــرایط برای آموزش، 

پژوهش، فن آور وکاربردی بودن آن است. 
به گزارش روابط عمومی دانشــگاه آزاد اسلامی خراسان 
رضوی، دکتر محسن مرادی درگفتگویی، هدف از اجرای 
»طرح پویش« را آمادگی توأم با آموزش و مهارت و ایجاد 
ارتباط و پیوند نظام مند دانشگاه آزاد اسلامی با صنعت و 

جامعه دانشجویان عنوان کرد.
وی گفــت: در این طرح امکان حضور جدی دانشــجو 
هم زمان با تحصیل در صنایع، اصناف، بنگاه های تولیدی و 
نهادهای اجتماعی فراهم می شود.وی ادامه داد: بر اساس 
این طرح، دانشجویان ضمن تجربه آموزی در محیط کار 
واقعی، از یک ســو توانمندی ها، مهارت ها، شایستگی ها 
و صلاحیت هــای حرفــه ای خود را ارتقــا می دهند و از 
سوی دیگر امکان کسب درآمد و کمک هزینه تحصیلی 
برای آن ها فراهم می شــود.مرادی افزود: به این ترتیب، 
دانشجویان همراه با تحصیل به فعالیت در صنایع مشغول 
شــده و صنعت کار به عنوان استاد راهنمای دانشجویان، 
توانمندی آن ها برای فعالیت های آتی جدی تر را افزایش 
خواهدداد.وی تاکید کرد: اجرای این طرح موجب تحول 
در نظام آموزشــی شده و نیروهای ماهرتری برای بخش 
صنعت و بنگاه های اقتصادی تربیت می شــوند. مرادی 
گفت: هدف از اجرای این طرح، آشــنایی دانشجویان با 
محیط کار و صنعت و ورود به بســترهای واقعی جامعه 
است تا تجربیات شان صرفا محدود به محیط های ایزوله 
شده دانشگاهی نشود.رئیس دانشگاه آزاد اسلامی مشهد با 
بیان اینکه مبنای طرح پویش تقویت اقتصاد دانش بنیان 
در کشــور اســت و منجر به مهارت افزایی دانشجویان 
می شــود، تصریح کرد: اجرای این طرح، تاثیر قابل توجه 
و انکارناپذیری در افزایش دانش اموختگان ماهر، مجرب 
و کارآفرین در کشــور خواهد داشت.  وی اضافه کرد: در 

این طرح، دانشــجویان علاقه مند همزمان با تحصیل در 
دانشــگاه، در صنایع، بنگاه های اقتصادی و اصناف طرف 
قرارداد با دانشگاه، در قالب کارآموزی و کارورزی شروع به 
فعالیت می کنند.مرادی عنوان کرد: دانشجویان متقاضی 
می توانند همزمان با تحصیل، وارد بازار کار شده و علاوه 
بر گذراندن واحدهای کارآموزی یا کارورزی خود، به طور 

جدی مشغول به کار و مهارت آموزی شوند. 
وی با اشاره به اینکه تعداد واحدهای کارورزی/کارآموزی 
در نظر گرفته شــده بــرای طرح پویش، بــا واحدهای 
کارآموزی و کارورزی دانشــجویان در رشته های مختلف 
تحصیلی، متفاوت است، خاطرنشان کرد: طرح پویش تنها 
محدود به رشته های فنی نیست و رشته های علوم انسانی، 

کشاورزی، علوم پایه و ... نیز شامل این طرح می شوند. 
مرادی اعلام کرد: در این طرح، پس از ثبت نام و پذیرش 
بــا آزمون یا بدون آزمون دانشــجویان در رشــته های 
غیرپزشکی، دانشجو تقاضای کتبی خود را ارایه می دهد 
و پس از مصاحبه با دانشــجو از سوی دانشگاه و صنایع 
)بنگاه های اقتصادی-اجتماعی(، دانشجو به آن نهاد معرفی 

و حامی دانشجو در نهاد مربوطه مشخص می شود.
وی ادامه داد: دانشــجو در قالب هشــت واحــد کارآموزی/
کارورزی در نهــاد مربوطه فعالیت می کند و بنگاه اقتصادی 
- اجتماعی با توجه به پرورش و مهارت افزایی دانشــجو، او را 
در اولویت اســتخدام قرار می دهد و در قبال فعالیت او، نهاد 
مربوطه نیز کمک هزینه تحصیلی را به حساب دانشگاه واریز 

نموده تا به عنوان شهریه دانشجو در نظر گرفته شود.
وی افزود: در طرح پویش، گواهی نامه ای علاوه  بر مدرک اصلی 
تحصیلی دانشجو صادر می شود که تاییدیه گذراندن کامل و 
موفق طرح پویش از سوی دانشجو  است.به گفته مرادی، این 
گواهینامه تایید می کند که فــرد آمادگی لازم برای ورود به 
شغل های مرتبط با مدرک تحصیلی خود را داراست، همچنین 
در صورت توانمندی و داشتن شرایط، امکان استخدام دانشجو 

پیش از فارغ التحصیلی نیز در نظر گرفته شده است

فراخوان دعوت از خادمان نوجوان مشهدی برای دهه آخر صفر »طرح پویش«؛ اشتغال همزمان با تحصیل دانشجویان 

سرگردانی زائران اربعین در پایانه های مسافری مشهد

اقبال رفتن به کربلا و ازدحام جمعیت در پایانه
اقبــال زائران اربعین و افزایش تقاضا برای انتقال به 
استان های مرزی، پایانه های مسافربری مشهد را در 
روزهای اخیر پذیرای خیل عظیم مشــتاقان زیارت 
سیدالشهدا )ع( کرده است، اما ناهمخوانی ظرفیت 
اتوبوســی پیش بینی شــده با میزان درخواســتها، 

موجب سرگردانی مسافران شده است.
به گزارش میدانی خبرنگار ایرنا از پایانه مسافربری 
امام رضا )ع(، ازدحام جمعیت در این پایانه کم سابقه 
اســت و زن و مرد، پیر و جوان در جستجوی بلیت 
برای شــهرهای مرزی از این سو به آن سو در رفت 

و آمدند.
کمبــود اتوبوس و عدم تناســب تقاضای ســفر با 
ظرفیتهای موجود سبب شده مسافران ساعتها و گاه 
یک روز را در پایانه ســرگردان باشند، بخش زیادی 
از مسافران نیز که غیربومی مشهد هستند و جایی 
برای اسکان ندارند، با پهن کردن زیرانداز در گوشه 

و کنار پایانه مسافری، اتراق کرده اند.
البته این مشــکل فقط مربوط به مقاصد منتهی به 
مرز و مســافران اربعین نیست بلکه مسافران سایر 
اســتانهای کشور نیز با مشکل نبود اتوبوس و بلیت 

روبه رو هستند. 
یکی از این مســافران اربعین به خبرنگار ایرنا گفت: 
حدود سه روز است در ترمینال مشهد در پی تهیه 
بلیت ایلام و کرمانشــاه است اما هیچکس پاسخگو 

نیست.
مســافر دیگری نیز که قصد عزیمت به شــیراز را 
داشت، اظهار کرد: ۲ روز است به دنبال تهیه بلیت 
شیراز هستم اما صندلی خالی پیدا نکرده ام و برخی 
نیز پیشنهاد فروش بلیت با چند برابر قیمت واقعی 

را بهمن داده اند.
این نابسامانی ها در پایانه های مسافربری مشهد به 
قدری بالا گرفته که نماینده عالی دولت در استان را 
نیز به صحنه کشانده تا از نزدیک به بررسی وضعیت 

موجود بپردازد.
مردم نباید سرگردان بمانند

استاندار خراسان رضوی با حضور در پایانه مسافری 
امــام رضا )ع( تاکید کرد: مردم نباید ســرگردان و 
معطل باشــند و با توجه به حضور زائران در بارگاه 
منــور رضوی و همچنین افرادی که قرار اســت در 
مراســم راهپیمایی بزرگ اربعین حســینی حاضر 

شوند، نیاز به مدیریت میدانی دارد.

یعقوبعلــی نظری افزود: لازم اســت در صورت نیاز 
از دیگر مراکز اســتانهای کشور اتوبوس برای جا به 
جایی مســافران درخواست شــود و از سوی دیگر 
اتوبوس های در اختیار شرکتها و کارخانجات دولتی 
و خصوصی، که امکان تردد جاده ای را دارند به این 
امــر اختصاص یابند و از ظرفیت مینی بوس ها و یا 
اتوبوس های درون شهری برای سرویس دهی بین 

شهری در درون استان استفاده شود.
وی اضافــه کرد: خــروج اتوبوس خالــی از پایانه 
مسافربری ممنوع است و هیچ اتوبوسی، بدون تایید 
فرماندار مشــهد، حق تردد در جاده های اســتان را 
ندارد. همچنین تمام مســوولان اســتانی مرتبط با 
حوزه مســافری و زائری نیز برای هماهنگی بیشتر 

و رفع چالش موجود، نباید از استان خارج شوند.
همچنین استاندار خراسان رضوی، فرماندار مشهد را 
به عنوان نماینده ویژه استاندار برای ایجاد هماهنگی 
در تردد زائران حســینی و رضــوی معرفی کرد و 
وظیفه ســاماندهی تمام پایانه های ریلی، جاده ای 
و هوایی اســتان برای حل مشکلات مسافران را به 

وی سپرد.
همزمانی اعزام موکب ها و زائران اربعین، کار را 

سخت کرد
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراســان 
رضوی نیز در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار کرد: 
ازدحام جمعیت در پایانه های مسافری در روزهای 
اخیر ناشی از چند موضوع است، در ایام کرونا اکثر 
اتوبوســها تک سرنشین شدند و تعداد صندلی ها از 
44 صندلی بــه طور میانگین به حدود 3۲ صندلی 
کاهش یافت، همچنین تعدادی از ناوگان نیز جذب 

سرویس کارخانجات و معادن شدند.
جعفر شــهامت افزود: با توجه به کمبود ناوگان، با 
دستور اســتاندار و فرماندار مشهد، فراخوانی برای 
بازگشــت ناوگان مزبور داده شد که برخی از آنها با 
همکاری صنایع و کارخانجات برگشتند اما تعدادی 
نیز برنگشتند که این وضعیت، کار را سخت تر کرده 

است.
وی اضافــه کرد: همچنین اعــزام مواکب به عتبات 
عالیات باید زودتر از این انجام می شــد اما با اعزام 
زائران اربعین همزمان شد که این همزمانی نیز فشار 

را بر این حوزه مضاعف کرد.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراســان 

رضوی ادامه داد: از ســویی به دلیــل اعزام ناوگان 
از کل کشــور به مرزهای غربی، بازگشت مسافران 
استانهای دیگر که با اتوبوسهای غیرمشهدی به این 
شــهر سفر کرده بودند، با مشکل روبه رو شد و باید 

ناوگان برای انتقال آنها تامین می شد.
شهامت افزود: با تمهیدات اندیشیده شده روزانه 15 
تا ۲5 دســتگاه اتوبوس برای اعزام موکب ها درنظر 
گرفته شــده که با دستور اســتاندار، یک تا دو رام 
قطار نیز بدان اضافه شد، همچنین برای استفاده از 
ظرفیت ناوگان درون شــهری، مساعدت لازم انجام 

شد.
بازار سیاه فروش بلیت و تخلفات سازمان یافته

به دنبال این وضعیت و داغ شدن بازار سیاه فروش 
بلیت با قیمت چند برابری در مشــهد، این موضوع 
به صورت ویژه در دســتور کار فرماندار مرکز استان 
خراسان رضوی قرار گرفت و وی به عنوان نماینده 
ویژه استاندار از شناسایی تخلفات شبکه ای وسیع در 
حوزه حمل و نقل مســافر با ایجاد بازار سیاه در این 

استان خبر داد.
محســن داوری افزود: پس از بررسی دقیق در نحوه 
بلیت فروشــی و تردد اتوبوس های برون شــهری، 
مشخص شد این شبکه با ایجاد بازار سیاه و تداخل 
در حمل و نقل مسافران، به ویژه در ایام جابه جایی 
مسافران اربعین حسینی، تخلفات زیادی را مرتکب 

شده است.
وی افزود: تخلفات این شبکه، که از چند روز پیش 
فعال شــده بود، سبب بروز بی نظمی های بسیاری 
در امر جابه جایی مسافران به نقاط مختلف کشور و 

به ویژه مسافران اربعین حسینی شده بود.
داوری ادامــه داد: پرونــده این شــبکه متخلف با 
هماهنگی دســتگاه قضایی و قاضی ویژه در مشهد 
تشــکیل و حکم بــه زودی صادر خواهد شــد و با 
متخلفان و اخلال کننــدگان در حوزه حمل و نقل 
ســفرهای برون شهری، به ویژه زائران اربعین و ایام 

دهه آخر صفر به شدت برخورد خواهد شد.
اسکان موقت  زائران در پایانه امام رضا )ع(

از سوی دیگر ازدحام و حضور شبانه روزی زائران و 
مسافران در پایانه امام رضا )ع(، شهرداری مشهد را 

ناگزیر از اسکان موقت مسافران در این پایانه کرد.
پایانه های مسافربری شهرداری  مدیرعامل سازمان 
مشهد در این خصوص به خبرنگار ایرنا گفت: 7۰۰ 

زائر اربعین در ۲ شب گذشته در پایانه مسافری امام 
رضا )ع( مشهد اسکان داده شدند.

سیدمهدی کمالی افزود: پایانه مسافری محل عبور و 
مرور مسافر و نه مکانی برای اسکان است اما با توجه 
به ازدحام زائران و مســافران در روزهای اخیر و به 
منظور رفاه آنها، از وجود برخی ظرفیت های پایانه 

نظیر نمازخانه برای اسکان مسافران استفاده شد.
وی خاطرنشان کرد: به دلیل کمبود ناوگان، تاخیر 
حمل و نقلی و برخی ســوء مدیریتها، مسافران در 
روزهای اخیر مجبور به توقف در پایانه شده اند، لذا 

باید خدمات رفاهی به آنها ارائه شود.
پایانه های مسافربری شهرداری  مدیرعامل سازمان 
مشــهد ادامه داد: مســائل مربوط به حمل و نقل 
در پایانه مســافری وظیفه اداره کل راهداری است 
اما بسترســازی فضای پایانه و ارائه خدمات رفاهی 
و اجتماعی وظیفه ماســت، از این رو برای زائران و 
مسافران صبحانه و شام تدارک دیده می شود، آب و 
آبمیوه توزیع می شود و استفاده از شهربازی نیز برای 

کودکان رایگان شده است.
کمالــی اضافه کرد: خدمت رســانی بــه زائران و 
مســافران در زمینه اسکان موقت و پذیرایی در این 

ایام ادامه دارد.
انجام 1۰۰۵ سفر از مشهد 

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراســان 
رضوی بــه خبرنــگار ایرنا گفت: از هشــتم تا 16 
شــهریورماه جاری، هزار و پنج ســفر از مشهد به 
مقصد ایلام، خوزستان، کرمانشاه، تهران و قم انجام 
شده است که در این اعزام ها 3۰ هزار و ۲59 مسافر 

جابه جا شده اند.
شــهامت اضافه کرد: در همین بازه زمانی از استان 
خراسان رضوی به استانهای مذکور نیز هزار و 596 
سفر با جابه جایی 44 هزار و 7۸ مسافر انجام شده 

است.
وی ادامه داد: در 16 شــهریورماه نیز 1۲۰ سفر از 
مشــهد به مقصد خوزستان، ایلام، کرمانشاه، تهران 
و قم انجام شــد که چهار هزار و ۲5 مسافر در این 

سفرها جابه جا شدند.
تاکنون ۲6۰ هزار و 7۸۰ نفر از هم اســتانی ها در 
خراسان رضوی، برای زیارت اربعین در سامانه سماح 
نامنویســی کرده اند که مراحل ثبت نام ۲1۰ هزار 

نفر آنان نهایی شده است.
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زارع: ملوان یتیم است
ســرمربی تیم فوتبال ملوان می گوید تیمش 

تنها است و کمک نمی شود.
به گزارش ایســنا، مازیار زارع، سرمربی تیم 
فوتبال ملوان در نشســت خبــری پیش از 
دیدار تیمــش برابر فولاد اظهــار کرد: بازی 
بسیار سختی است و فکر می کنم این حرف ها 
همه مربیان می زنند. فولاد بســیار تیم  خوب 

و منســجمی است. هفته گذشــته بازی خوبی را ارائه دادیم اما به بازی خوب امتیاز 
نمی دهنــد و در دیدار با فولاد باید با تمرکز به میدان رویم و تیمی که با تمرکز پیش 

برود، برنده میدان است.
او ادامه داد: با توجه به این که ملوان هر 1۰، 15 سال بازبکن خارجی می گیرد، هم من 
حساسیت دارم و هم مدیران باشگاه. چند بازیکن را تایید کرده بودیم و فیلم های شان 
را دیده بودیم اما به بن بست خورد. من حتی خلاصه عملکرد را نمی بینم و فیلم کامل 
بازی را می بینیم. به هر حال کار سختی برای جذب بازیکن داریم و من هم سختگیر 
هستم. اگر قرار باشد صرفا فقط یک مهاجم بگیریم، می توانم همین الآن مهاجم معرفی 
کنم اما می خواهم بازیکنی را انتخاب کنیم که به دردمان بخورد. ما هم چنان فیلم ها و 
بازی ها را نگاه می کنیم تا بازیکنی را جذب کنیم که لایق پوشیدن پیراهن ملوان است. 
این که بخواهند به زور یک بازیکن بی کیفیت را اضافه کنند، من این کار را نمی کنم. 

ســرمربی ملوان اضافه کرد: من بعد از بازی با نســاجی گفتم باید خانم ها بیایند اما 
آقایان هم کم می آیند. چرا وقتی ما در شهرهای دیگر می رویم، درصد هواداران رعایت 
نمی شــود؟ چرا بازی با نساجی و گل گهر پشت نیمکت ما پر بود اما در بازی خانگی 
ما باید 3 منطقه از ورزشــگاه خالی باشــد. این اتفاق می افتد زیرا ملوان یتیم است و 
آزمایش ها روی این تیم انجام می شــود. همه تلاش می کنند که بهترین اتفاق ها برای 
تیم بیافتد اما مسئولان این کار را نمی کنند. امیدوارم هر کاری را برای تیم های دیگر 

می کنند، برای ملوان هم بکنند و بر عکس. 
او هم چنین گفت: تقریبا با یک بازیکن تمام کرده بودیم اما امضا نهایی صورت نگرفت. 
اوضاع تیم ملوان خوب است و اصلا بد نیست. یک آدم دلسوز آمد و درصدی از قرارداد 
بازیکنان را داد اما شخص دیگری نیست که ملوان را کمک کند. الآن نمی خواهم روی 
این موضوع صحبت کنم و تمرکزمان روی بازی سخت با فولاد است تا سربلند بیرون 

بیاییم. ما فوتبال خوبی بازی کردیم اما به فوتبال خوب امتیاز نمی دهند.

بردیف: می دانیم صنعت نفت در دفاع و 
ضدحمله خوب است

ســرمربی تراکتور می گوید تیمش را به طور 
کامل در بازی با صنعت نفت در اختیار دارد.

بــه گزرش ایســنا، تراکتــور و صنعت نفت 
فردا)شنبه( در چارچوب هفته ششم لیگ برتر 
به مصاف هم می روند. قربان بردیف، سرمربی 
تراکتور در نشست خبری پیش از این دیدار 
اظهار کرد: تمــام برنامه هایی که بعد از بازی 

قبلی داشــتیم را انجام دادیم و می دانیم بازی سختی داریم. ما خیلی خوب خودمان 
را آمــاده کردیم چرا که می دانیم تیم حریف مان به خوبی دفاع می کند و در حملات 

گروهی خیلی خوب توپ را حفظ می کنند و ضد حملات خطرناکی دارند.
او درباره غایبان تیمش گفت: مصدومیت جــدی نداریم و همه برای بازی فردا آماده 

می شویم. امیدواریم بازیکنان تعویضی مان هم در بازی فردا کمک کنند.

بازگشت مدیر اخراجی با آمدن کی روش
زمزمه بازگشت برخی عوامل فدراسیون گذشته که توسط عزیزی خادم کنار گذاشته 
شــده بودند، شنیده می شود. نام این مدیر در فهرست پاداش بگیرهای نجومی دوران 
کی روش دیده شــده است و رقم دریافتی او از هر پیروزی یا مساوی و همچنین حق 

ماموریت سفرهای پرتعداد خارجی ، سر به فلک می کشد.
در زمان حضور کارلوس کی روش در ۸ سال پیش مهدی خراطی یکی از عواملی بود 
که همواره کنار تیم ملی بود و در اواخر حضور کی روش هم به عنوان رئیس دپارتمان 
تیم ملی کارهای ملی پوشــان را انجام می داد اما با حضور شــهاب عزیزی خادم به 
عنوان رئیس فدراسیون فوتبال خراطی از این سمت کنار گذاشته شد و حامد مومنی 

جایگزین او شد.
خراطی بعد از این تصمیم در بخش تشــریفات ریاست جمهوری مشغول به کار شده 
و گفته می شــود او یکی از عوامل موثر در بازگشت کی روش به ایران است و مکالمه 
بین رئیس جدید فدراسیون و این مربی پرتغالی در اولین روز کاری تاج بعد از انتخابات 

فدراسیون فوتبال به واسطه خراطی انجام شده است.

انتقاد سرمربی پیکان از فشردگی لیگ
ســرمربی پیکان می گوید به دلیل فشردگی بازی های 

لیگ نگران مصدومیت بازیکنانش است.
به گزارش ایسنا، مجتبی حسینی، ظهر جمعه در نشست 
خبری پیش از بازی تیمش مقابل گل گهر اظهار کرد: 
بعد از بازی سخت مقابل استقلال دوباره یک بازی بسیار 
مهم داریم. گل گهر یکی از مدعیان اصلی لیگ اســت 
و ثبات مدیریتی و کادر مجربی دارد. امســال توانستند 
تیم شان را تقویت کنند و باشگاه باکلاسی هستند. اعتقاد 
دارم این بازی بسیار ســخت تر از بازی مقابل استقلال 
است. مشکلی که در این بازی داریم بحث ریکاوری بوده 
است. سرمربی محترم تیم ملی تازه یک شنبه می خواهد 
به ایران بیاید و نمی دانم چه اصراری بود که بعد از چهار 

روز بازی کنیم.
او ادامه داد: این بازی از نظر بدنی برای ما دردسرســاز 
می شود و نگران مصدومیت بازیکنان هستند. اصلا چه 
اصراری بود که اینقدر فشرده بازی کنیم. وقتی یک تیم 
در آزادی جلوی اســتقلال بازی می کند بسیار سخت 
اســت و ناعدالتی است که فردا بازی کنیم. از همین جا 
اعتراضم را اعلام می کنم و امیدوارم این بی سلیقه ای ها 
و ســوء مدیریت ها تکرار نشــود. مــن نمی توانم روی 
برنامه ریزی ریز شوم و سرمربی تیم ملی باید با سازمان 
لیگ صحبت کند اما در مورد این بازی می توانســتند 

بازی را عقب بندازنــد. این که بخواهیم لیگ را تعطیل 
کنیم اشــتباه بزرگی است. این که بازیکن فقط در اردو 

باشد منسوخ شده است.
ســرمربی پیکان درباره بازی دفاعــی پیکانی ها مقابل 
اســتقلال گفت: هیچ جای دنیا از این حرفا نمی زنند و 

هر مربی بر اساس توانمندی تیمش برنامه ریزی می کند. 
خیلی ها نمی دانند لفظ اتوبوسی چه معنی دارد. اتوبوس 
یعنی این که کل تیم در 1۸ قدم باشــد. داستان بهانه 
جویی بود و کســی که می خواهد بحث فنی کند، یک 
بار دیگر برود بازی را ببیند. تیم ما بازی معقول و خوبی 

انجام داد و حتی می توانست برنده باشد. فوتبال به این 
شکل نیست که بخواهیم همیشه یک مدل بازی کنیم. 

این هجمه ها به خاطر توجیه نتیجه نگرفتن است.
او در رابطــه با عملکرد گل گهر بیان کرد: دو تیم دنبال 
امتیاز گرفتن از این بازی هســتند. بسیار بازی سختی 
اســت و ما آمار بدی مقابل گل گهر داریم. آن ها یکی از 
تیم های بسیار خوب این دوره از مسابقات است و نیمکت 
بســیار خوبی دارند. دست مربی شان باز است و یکی از 

بهترین تیم های ایران هستند.
حسینی درباره گل نزدن تیمش عنوان کرد: ما دو بازی 
است که گل نزدیم. این آمار برای خیلی از تیم ها است 
و باید قبول کنیم فوتبال بســیار ســخت شده است و 
نمی توانیم انتقاد داشته باشیم. با این حال ما در این چند 
بازی خلق موقعیت داشــتیم و فقط گل نزدیم. ما فقط 

مقابل مس کرمان بد بودیم.
او در رابطه با عملکرد ســامان فــلاح بیان کرد: او یک 
مدافع جوان و ۲۰ ساله است. 3 سال در لیگ برتر دارد 
بازی می کند و استانداردهای یک بازیکن بین المللی را 

دارد اما نباید مغرور شود.
تقابل دو تیم فردا)شنبه( ساعت 17:3۰ دقیقه در قالب 
هفته ششــم لیگ برتر در ورزشــگاه شهید دستگردی 

برگزار می شود.

پرسپولیس با گل  نخوردن قهرمان می شود؟
پرسپولیسی ها درحالی فصل گذشته آمار 
خوبی در گل های خورده نداشــتند، حالا 

تیمی مستحکم در خط دفاع هستند.
به گزارش ایسنا، تیم فوتبال پرسپولیس  
که این روزها با کسب نتایج بهتر نسبت 
به سایر رقا با اختلاف دو  امتیازی نسبت 
به تیم دوم و ســوم در صدر جدول قرار 
دارد، آمــار جالبی هم درباره اســتحکام 
خط دفاعی خود به ثبت رســانده است. 
پرسپولسی ها در هفته ابتدایی لیگ برابر 

ذوب آهــن، فولاد، آلومینیــوم و صنعت 
نفت آبادان دروازه خود را بسته نگه داشت، 
تنهــا در بازی برابر هــوادار از روی نقطه 
پنالتی دروازه این تیم باز شــد تا با ثبت 
یک گل خورده در کنار مس رفســنجان 
در پنج هفتــه ابتدایی لیگ بهترین خط 
دفاع لیگ را به خود اختصاص دهد. این 
درحالی است که پرسپولیس فصل گذشته 

آمار خوبی در گل های خورده نداشت.
گل محمــدی که تیمش فصل گذشــته 

با ثبــت 44 گل زده عنوان بهترین خط 
حملــه  لیگ را به خــود اختصاص داد، 
در خط دفاع آمار ضعیفی نسبت به رقبا 
داشت و در با ۲1 گل خورده عملا نتواست 
دفاع مستحکمی از خود به نمایش بگذارد. 
پرسپولیسی ها که بعد از پنج دوره قهرمانی 
پیاپی، در لیگ بیست ویکم تنها 5 امتیاز 
از اســتقلال کمتر کسب کردند و عنوان 
قهرمانی را از دســت دادند، اگر دو ســه 
دیدار می توانستند دروازه خود را بسته نگه 

دارند، قطعا شــرایط در لیگ بیست ویکم 
برایشان متفاوت تر رقم می خورد.

حالا گل محمدی نشان داده به خوبی بر 
نقاط ضعف تیمش در فصل گذشته آگاه 
شده و در این فصل با تغییر نفرات در خط 
دفاعی و شــیوه بازی تیمــش قصد دارد 
طوری بازی کند که مستحکم تر از فصل 

گذشته به میدان بروند.
پرسپولیس در 5 هفته ابتدایی فصل قبل، 
برابر فولاد، نساجی، آلومینیوم، گل گهر و 

مس رفسنجان نتوانســت دروازه خود را 
بسته نگه دارد و در هر بازی یک دریافت 
کرد که حاصل ایــن عکلکرد ضعیف در 
خط دفاعی، دو شکست و یک تساوی در 
کنار دو برد بود. حالا اما نتایج و آمار نشان 
می دهد که پرسپولیس تغییر محسوسی 
نســبت به فصل قبل داشته و در 5 هفته 
ابتدایی لیگ فقط یک بار دروازه خود را باز 
شده دیده که آن هم از روی نقطه پنالتی 

بوده است. 

۵11/4 - هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی)6/1۵(

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی 1( برابـر رای 
شـماره    14۰16۰3۰6۰۰5۰۰54۰4 هیـات اول  موضـوع قانـون تعییـن 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در 
واحـد ثبتـی حوزه ثبت ملک نیشـابور  تصرفات مالکانـه بلامعارض متقاضی 
آقـای علی شـهریار پـور  فرزنـد محمد صادق بشـماره شناسـنامه  ۲9379  
صادره از نیشـابور  در ششـدانگ  یک باب سـاختمان  به مسـاحت ۲۰/۸5 
متـر مربـع از پلاک شـماره 9۲6  فرعـی از 4  اصلی واقـع در اراضی گذر ده 
تـرک بخـش 1۲حوزه ثبت ملک  نیشـابور خریداری از مالک رسـمی آقایان 
باقـر و محمد حسـین شـهرت هر دو حجت الاسـلامی محرز گردیده اسـت 
. ۲( برابـر رای شـماره  14۰16۰3۰6۰۰5۰۰53۸۸ هیـات اول  موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حوزه ثبت ملک نیشـابور  تصرفـات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی خانـم آمنه پیوندی فرزند محمود  بشـماره شناسـنامه  
5۰ صـادره از نیشـابور در ششـدانگ  یـک بـاب سـاختمان  بـه مسـاحت 
1۲6  متـر مربـع پـلاک شـماره 13فرعـی از 1  اصلـی واقـع در اراضـی ده 
لانـه  بخـش 1۲ حوزه ثبـت ملک نیشـابور خریداری از مالک رسـمی خانم 
هـا زهـرا و بتـول شـهرت همگـی مرتضـوی محـرز گردیـده اسـت. 3( برابر 
رای شـماره  14۰16۰3۰6۰۰5۰۰5419 هیـات اول  موضـوع قانون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانـه بلامعـارض 
متقاضـی آقـای علی احمـدی فرزند رحمت اله  بشـماره شناسـنامه  5۲۲۰ 
صـادره از گچسـاران در شـش دانـگ  یـک بـاب سـاختمان  بـه مسـاحت 
۲4۲/43  متـر مربـع پـلاک شـماره ۲35  اصلـی واقـع در اراضـی زینـل 
بیـک  بخـش ۲ حـوزه ثبت ملک نیشـابور خریـداری از مالک رسـمی آقای 
رحمـان کریمیان و مالکیت مشـاعی متقاضـی محرز گردیده اسـت. 4(برابر 
رای شـماره  14۰16۰3۰6۰۰5۰۰۸3۸5 هیـات اول  موضـوع قانون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانـه بلامعـارض 
متقاضـی خانـم سـکینه الاجـه گـردی  فرزند حسـین  بشـماره شناسـنامه  
3۲9۸۰ صادره از نیشـابور در ششـدانگ  یک باب سـاختمان  به مسـاحت 
141/94  متـر مربـع پـلاک شـماره ۲35  اصلـی واقـع در اراضـی زینـل 
بیـک  بخـش ۲ حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور خریـداری از مالـک رسـمی 

آقـای محمـد صـادق زراعتـی محـرز گردیـده اسـت.5(برابر رای شـماره  
اول   هیـات    14۰16۰3۰6۰۰5۰۰5۰94 و   14۰16۰3۰6۰۰5۰۰5۰95
موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک نیشـابور  تصرفات 
مالکانـه بلامعـارض متقاضیان الـف : آقای مرتضی صادقـی فرزند علی اصغر  
بشـماره شناسـنامه  1۰5۰4375۸6 صـادره از نیشـابور ب : خانـم فاطمـه 
عـرب پـور بشـماره شناسـنامه 1۰5۰۸439۰۸ صـادره از نیشـابورهرکدام 
نسـبت بـه سـه دانـگ مشـاع  ازشـش دانـگ  یـک بـاب سـاختمان  بـه 
مسـاحت ۲۲1  متـر مربـع پلاک شـماره 113فرعـی از ۲31  اصلی واقع در 
اراضـی مرتضـی آباد   بخش ۲ حوزه ثبت ملک نیشـابور خریـداری از مالک 
رسـمی آقایـان رجبعلـی و غلامرضـا محبعلـی محـرز گردیده اسـت. لذا به 
منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دونوبت به فاصلـه 15 روز آگهی می شـود  
در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی 
داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو ماه 
اعتـراض خـود را بـه این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید ، ظرف مدت یک 
مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض ، دادخواسـت خود را به مراجـع قضایی تقدیم 
نماینـد . بدیهـی اسـت در صو.رتـی انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول 

اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد . 
تاریخ انتشار نوبت اول  ۰6/19 /14۰1 

تاریخ انتشار نوبت دوم   ۰4 / 14۰1/۰7   
سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

۵11/3- ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی 
. نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 139۰/9/۲۰ و برابـر 
رای شـماره  14۰16۰3۰6۰۰6۰۰۲374 هیـات اول موضـوع مـاده یک 
قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک تربـت حیدریه 
تصرفـات  مالکانـه و بلامعـارض متقاضـی آقـای علـی محمـد محمـدی  
فرزنـد حسـین بـه شـماره شناسـنامه 396۲6 صـادره از تربـت حیدریـه 
نسـبت بـه ششـدانگ یـک بـاب سـاختمان بـه مسـاحت ۲۲6/۲۰ متـر 
مربـع) دویسـت وبیسـت وشـش  وبیسـت صـدم مترمربـع( قسـمتی از 

پلاکــهای  ۲ فرعـی از پـلاک 3۸۲۸  اصلـی و ۲ فرعـی از ۲3۸1 اصلـی 
دهسـتان  واقـع در خراسـان رضـوی بخـش یـک شـهر حوزه ثبـت ملک 
تربـت حیدریـه خریـداری از مالـک رسـمی مهـدی باقـری فـر محـرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه موجـب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و ماده 13 قانـون آئین 
نامـه مربوطـه ایـن آگهی در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز از طریق روزنامه 
محلـی و کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تـا در صورتیکـه اشـخاص 
ذینفـع بـه آرای اعـلام شـده اعتراض داشـته باشـند باید از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی تـا دو مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره ثبت محـل وقوع 
ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد.  معتـرض بایـد  ظـرف یـک مـاه از 
تاریـخ تسـلیم اعتراض مبـادرت به تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل نمایـد و گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محل تحویـل دهد که 
در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکول به ارائـه حکم قطعی دادگاه اسـت 
و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یـا معترض، 
گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکند اداره 
ثبـت مبـادرت به صـدور سـند مالکیت می نمایـد و صدور سـند مالکیت 

مانـع از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول:14۰1/۰6/۰3 
تاریخ انتشارنوبت دوم:14۰1/۰6/19 

سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

۵11/1 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
قانـون تعییـن  شـماره 14۰16۰3۰6۰۲1۰۰۰459 هیـات اول موضـوع 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  
خانـم خدیجـه نـژاد اکبـری فرزنـد حجی بـه شـماره شناسـنامه 6 صادره 
از بردسـکن درششـدانگ یکباب سـاختمان بـه مسـاحت94/۲7 متر مربع 
قسـمتی ازپـلاک 4۰۸ فرعـی از 4 اصلـی واقـع درخراسـان رضـوی بخش 
4 حـوزه ثبـت ملـک بردسـکن خریـداری از مالـک رسـمی ورثـه محمـد 
یوسـفی محـرز گردیـده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو 

نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت 
بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از 
تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن 
اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم 
اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی 
اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق 

مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد./ ن. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰1/6/19
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غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

۵11/2 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن  مـاده 13  و  قانـون  مـاده 3  آگهـی موضـوع 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . 
برابـر رای شـماره 14۰16۰3۰6۰۲1۰۰۰377 هیـات اول /دوم موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی ملک بردسـکن تصرفـات مالکانه بلامعارض 
متقاضـی  آقـای نصـرت اله زارعـی فرزند محمدرضا به شـماره شناسـنامه 
۲71 صادره از ششـتمد درششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت 1۰5 
متـر مربـع قسـمتی ازپـلاک   1۲4۲ فرعـی از 4  اصلـی واقع درخراسـان 
رضـوی بخـش 4 حـوزه ثبـت ملـک بردسـکن خریـداری از مالک رسـمی 
آقـای اسـماعیلی طالبـی محرز گردیده اسـت. لـذا به منظور اطـلاع عموم 
مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه 
اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند 
مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولین آگهی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را 
بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند. 
بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض 

طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد./ ن. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰1/6/19
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰1/7/۲

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن
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صاحب امتیاز و مدیر مسئول :
حسین رفیعی

قابلیت بازنشر پست دیگران به اینستاگرام اضافه می شود

قابلیت پست کردن پست کاربران دیگر )Repost( به صورت 
آزمایشی برای شماری از کاربران منتخب، در اینستاگرام عرضه 

خواهد شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، سخنگوی 
مِتا – شــرکت مادر اینستاگرام- در ایمیلی به وب سایت تکِ 
کرانچ اعلام کرد: ما در حال بررســی امکان اشــتراک گذاری 
مجدد پست ها در قسمت فید هستیم و قصد داریم این قابلیت 

را به زودی با شمار محدودی از کاربران آزمایش کنیم.
این قابلیت جدید برای نخســتین بار توســط »مــت ناوارا« 
 Repost شناسایی شد که اسکرین شاتی منتشر کرد که تب
را نشان می داد. این تب، احتمالا محل همه پست هایی خواهد 
بود که کاربران در حساب های کاربری خود مجددا به اشتراک 
گذاشته اند. بر اســاس این اسکرین شــات، تب Repost در 
پروفایل کاربران در کنار تب پست ها، ریلزها و تصاویر تگ شده، 

قرار خواهد گرفت.
در حال حاضر، راه مستقیمی برای پست کردن پست کاربران 
دیگر در اینســتاگرام وجود ندارد و کاربران برای این منظور، 
از اپلیکیشن های دیگر استفاده می کنند. بنابراین افزوده شدن 
قابلیت Repost، آنها را از نیاز به اســتفاده از اپلیکیشن های 
دیگر راحت می کند. در حال حاضر کاربران می توانند پســت 
دیگران را در اســتوری به اشتراک بگذارند اما با قابلیت جدید، 

پست آنها را در فید خودشان به اشتراک می گذارند.
اینســتاگرام می داند بســیاری از کاربران از قابلیت استوری و 

همچنین دایرکت، برای اشتراک گذاری پست ها با دوستانشان 
اســتفاده می کنند و اکنون به دنبال آن اســت که به کاربران 
راه بهتری را برای اشتراک گذاری پست هایی که دوست دارند، 

فراهم کند.
مفهوم Repost در فضای شبکه اجتماعی، با قابلیت ری توییت 
توییتر شکل گرفت و از آن زمان، مورد استقبال پلتفرم های دیگر 
قرار گرفت. برنامه اینستاگرام برای افزودن قابلیت Repost در 
 ،Repost حالی دنبال می شود که تیک تاک با افزودن دکمه
در حال تســت قابلیت مشابه اســت. اما برخلاف ری توییت، 
ویدئوهایی که مجددا در تیک تاک ارسال می شوند، در پروفایل 
تیک تاک کاربر نشان داده نمی شوند و تنها به بخش »فور یو« 
فیدهای دوستان ارسال خواهند شد. در مورد اینستاگرام، این 
قابلیت در فیدهای دنبال کنندگان و همچنین در پروفایل کاربر 

در تب Repost ظاهر خواهند شد.
به نظر می رسد اینستاگرام چند ماهی است که سرگرم کار روی 
این قابلیت است زیرا الساندرو پالوسی، محقق اپلیکیشن، این 

قابلیت در حال توسعه را در ماه مه شناسایی کرده بود.
بر اساس گزارش وب سایت تکِ کرانچ، اما کاربران اینستاگرام 
خواســتار قابلیت های بیشتر نیستند و بســیاری خواستار آن 
هستند که این پلتفرم به ریشه های خود برگردد. افزوده شدن 
تب Repost، ممکن اســت باعث شــود بعضی از کاربران از 
اینستاگرام فاصله بیشتری بگیرد؛ به خصوص که این قابلیت 

از شبکه های اجتماعی دیگر کپی می شود.

کشف قدیمی ترین سکونتگاه های 
بشر درقزوین

نتایج مقدماتی کاوش محققان دانشــگاه تربیت مدرس و موزه 
انسان شناسی فرانسه نشان می دهد که غار قلعه کرد با سن 455 
هزار سال، قدیمی ترین سکونتگاه بشر در ایران است و احتمال 
انســانی که در آن سکونت داشــته مربوط به انسان هایدلبرک 
است.دکتر حامد وحدتی نسب، عضو هیات علمی دانشگاه تربیت 
مدرس و مجری طرح در گفت وگو با ایسنا، در این باره گفت: در 
منطقه آوج استان قزوین غاری به نام غار »قلعه کرد« است. در 
گذشته غارنوردان در این غار کار می کردند؛ چرا که این غار دارای 
دو سالن »شماره یک« و »شــماره دو« است.وی با بیان اینکه 
غارنوردان برای رسیدن به غار شماره دو، باید با تجهیزات سنگ 
نــوردی از پرتگاهی عبور کنند، اضافه کرد: در این غار در 4۰ تا 
5۰ سال گذشته به طور مداوم توسط افراد سودجو که به دنبال 

گنج و عتیقه بودند، حفره های عمیق و زیادی حفر شده بودند.
وحدتی نسب ادامه داد: در بازدیدی که در سال 1396 از این غار 
داشتیم، در دیواره های حفاری غیر مجاز این غار در اعماق زمین، 
ابزار سنگی و استخوان های جانوری را مشاهده کردیم و متوجه 
شدیم که لایه های پایین تر آن حاوی لایه هایی از بقایای استقرار 
انسان ها است.این عضو هیات علمی دانشگاه تربیت مدرس یادآور 
شد: از سوی دیگر بر اساس تکنولوژی ساخت ابزارهای سنگی، 
متوجه شده بودیم که این مکان بسیار قدیمی و بر اساس تخمین 
اولیه برآورد کردیم که دارای قدمتی بیش از 4۰ تا 5۰ هزار سال 
باشد.وی با بیان اینکه این مطالعات به سرپرستی مشترک من 
حامد وحدتی نسب از دانشگاه تربیت مدرس و »ژیل بریون« از 
موزه انسان شناســی پاریس اجرایی شده است، ادامه داد: ما بعد 
از تخمین های اولیه و مطالعات و امکان ســنجی اولیه، در سال 
1397 اولین فصل از مطالعات را آغاز کردیم. هدف اصلی در این 
فصل این بود که گودال های ایجاد شده از سوی قاچاق چیان را 
ساماندهی کنیم.وحدتی نسب، اظهار کرد: در سال های 1397 و 
139۸ دو فصــل کاوش را در این غاز اجرایی کردیم و طی آن 
بیشــتر بر گودال های کاوش های غیر مجاز متمرکز شدیم و در 
ســال 9۸ یک دندان انسانی به دست آمد که مطالعات ما نشان 
می داد این دندان مربوط به یک کودک انسان »نئاندرتال« است.

این محقق حوزه باســتان شناســی، افزود: در سال 9۸ در این 
غار نمونه برداری هایی را از لایه هایی که برداشــت کرده بودیم، 
انجام دادیم و این نمونه ها برای ســن سنجی به فرانسه ارسال 
شــد که نتایج سن سنجی ارسال شــده برای ما نشان داد که 
فعلا با ســنی حدود 455 هزار سال مواجه هستیم. از این رو به 
راحتی می توانیم اعلام کنیم که غار قلعه کرد قدیمی ترین محوطه 
باستانی ایران و قدیمی ترین استقرار گاه انسان است که تاکنون 
شناسایی شده است و نوع انســانی که در آن زندگی می کرده، 

انسان نئاندرتال است.

خبر

علمی

پزشکی

به گــزارش خبرنگار گروه علم و پیشــرفت 
خبرگزاری فارس به نقل از دیلی میل، نتایج 
یک بررســی که اخیرا صورت گرفته نشان 
می دهد خیره شدن طولانی مدت به گوشی 
ممکن است باعث ایجاد چین و چروک شود. 
مطالعه  صورت گرفته هشــدار 
می دهد کــه نور آبــی بیش از 
حد ممکن اســت روند پیری را 
تســریع کند.داده هــای صورت 
گرفته نشان می دهد، تقریباً هر 
بزرگسال در دنیای غرب هر روز 
در معرض نور آبی قرار می گیرد، 
اما اکنون دانشمندان دانشگاه ایالتی اورگان 
هشدار می دهند که این نور می تواند عملکرد 
سلولی را مختل کند و باعث تخریب عصبی 
یا پیری شود.به گفته کارشناسان، اجتناب از 
قرار گرفتن در معــرض بیش از حد نور آبی 
ممکن است یک »استراتژی ضد پیری« باشد. 

یافته های تحقیقات قبلی نیز بیانگر آن بود که  
اســتفاده بیش از حد از صفحه نمایش خطر 
چاقی و مشکلات ســلامت روان را افزایش 
می دهد. همچنین نگرانی هایی وجود دارد که 
نور آبی چشم ها را تحت فشار قرار می دهد و 
منجر به تاری دید، دژنراســیون ماکولا و آب 
مروارید می شود؛ همچنین ریتم شبانه روزی 
را مختل می کند و به خواب رفتن ســخت تر 
می شود. بسیاری از دستگاه ها در حال حاضر 
مکانیزم های داخلی دارند که به کاربران اجازه 
می دهد نور آبی را که ساطع می کنند کاهش 
دهند.محقق ارشــد این مطالعــه می گوید: 
نور آبی که از گوشــی موبایل ساتع می شود 
ممکن است اثر مضری بر طیف گسترده ای از 
سلول های بدن ما داشته باشد. تحقیقات رو به 
رشدی وجود دارد که صرف طولانی مدت در 
مقابل نور آبی می تواند به سلامت افراد آسیب 

برساند و خوابیدن را سخت تر کند.

 نتایج یک بررســی جدید نشــان می دهد 
مردانی که غذاهای آماده »فوق فرآوری شده« 
می خورند سی درصد بیشتر در معرض ابتلا به 

سرطان روده بزرگ هستند.
ســرطان روده بــزرگ در اکثــر مــوارد، از 
پولیپ های روده نشأت می گیرد که معمولاً 
علامت بالینی خاصی در بدن ایجاد نمی کنند 
ولی به مرور زمان تبدیل به سرطان می شوند. 
پولیپ های روده بزرگ، تکه های 
گوشــتی برآمده اســت که از 
پوشش داخلی روده بزرگ نشأت 
می گیرند. فردی که پولیپ روده 
دارد ممکن است در ظاهر علامت 
یا ناراحتی خاصی نداشته باشد. 
اما این پولیپ ها در صورت عدم 
درمان ممکن است به سرطان تبدیل شوند؛ 
به طوری که سرطان روده بزرگ تقریباً همیشه 
از پولیپ ها یا ضایعه های پیش بدخیم روده 
منشــأ می گیرد. محققان دانشــگاه هاروارد 
و دانشــگاه تافتز درآخریــن مطالعات خود 
دریافتند، مصرف مکرر غذاهای فوق فرآوری 
شــده می تواند احتمال ابتلا به سرطان روده 

بــزرگ را تا 3۰ درصد افزایش دهد. غذاهای 
حاوی گوشت مانند سوسیس، بیکن و ژامبون 
از جمله مواردی هستند که در افزایش خطر 
بروز این بیماری نقش پررنگی دارند. مصرف 
زیاد نوشیدنی های شیرین و نوشابه های گازدار 
نیز خطر ابتلا به ســرطان را در افراد افزایش 
می دهد.  لو وانگ، نویسنده ارشد این پژوهش 
در بیانیه ای گفت: ما با این فکر شروع کردیم 
که ســرطان روده بزرگ می تواند بیشترین 
تاثیر را از رژیم غذایی در مقایسه با سایر انواع 
سرطان بگیرد؛ گوشت های فرآوری شده که 
بیشتر آنها در دســته غذاهای فوق فرآوری 
شده قرار می گیرند، یک عامل خطر قوی برای 
سرطان روده بزرگ هســتند. غذاهای فوق 
فرآوری شده همچنین دارای قندهای افزوده 
بالا و فیبر کم هستند که منجر به افزایش وزن 
و چاقی می شوند. چاقی یک عامل خطر ثابت 

برای سرطان روده بزرگ است.
دانشــمندان که داده های بیش از ۲۰۰ هزار 
نفر برای این مطالعه جمع آوری کرده بودند، 
یافته های خود را روز چهارشــنبه در مجله 

معتبر پزشکی بی ام جی منتشر کردند.

مضرات نور آبی گوشی تلفن همراه برای سلامتی

عامل مهم ابتلا به سرطان روده در مردان


